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1. AANLEIDING EN DOELSTELLING VAN DIT PLAN

1.1 Inleiding
Meer dan 80 procent van het geld dat overheden uitgeven aan sport en bewegen geven zij uit 
aan onderhoud, beheer en exploitatie van sportaccommodaties. Wij geven ook het grootste 
deel van het sport- en beweegbudget uit aan sportaccommodaties. Hierdoor zijn 
sportaccommodaties het belangrijkste middel voor overheden om de sport- en 
beweegdeelname te verhogen. Ook zijn sportaccommodaties een belangrijke 
ontmoetingsplaats en daardoor belangrijk voor de leefbaarheid. 

Noordenveld heeft een behoorlijk aantal (verschillende) sportaccommodaties. Het aanbod van 
binnensportruimte bestaat uit:
 2 sporthallen in Sportcentrum De Hullen in Roden;
 1 sporthal in De Brinkhof in Norg;
 1 sporthal in Peize;
 11 gymzalen;
 1 dojo;
 2 overdekte zwembaden;
 4 rijhallen voor paardensport;
 3 fitnesscentra. 

Ook heeft Noordenveld een ruim aanbod van buitensportaccommodaties: 
 12 ijsbanen;
 7 voetbalaccommodaties met 21 natuurgrasvelden, een kunstgrasveld en een half 

kunstgrasveld;
 4 tennisaccommodaties met 23 tennisbanen en 3 padelbanen;
 2 korfbalaccommodaties met 4 natuurgrasvelden;
 1 hockeyaccommodatie met 2 kunstgrasvelden;
 1 atletiekaccommodatie;
 2 openluchtzwembaden;
 1 buitenbak voor paardensport;
 1 golfbaan;
 1 speed centre met 2 banen;
 1 survivalbaan;
 1 multifunctioneel beachveld bij Sportcentrum De Hullen.

Volgens het onderzoek ‘Ruimte voor Sport in Noordenveld’ van het Mulier Instituut is het 
aanbod van sporthallen en gymzalen in Noordenveld hoog vergeleken met landelijke en 
Drentse cijfers. Het aanbod aan buitensportaccommodaties in Noordenveld is ook (ruim) 
voldoende en biedt verenigingen voldoende ruimte om zich te ontwikkelen. Verder heeft 
Noordenveld (ruim) voldoende zwemwater en hebben de inwoners relatief veel mogelijkheden 
om te sporten en bewegen in de openbare ruimte. We investeren op dit moment bijvoorbeeld 
nog in ATB-, wandel- en kanoroutes. 

In het plan dat voor u ligt hebben we in kaart gebracht waar sportverenigingen en andere 
sportaanbieders in Noordenveld heen willen, wat hun wensen en behoeften zijn en hoe we 
daarmee samen aan de slag gaan. Dat hebben we gedaan met grote(re) en kleine(re) 
verenigingen, want we vinden alle verenigingen even belangrijk. 
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1.2 Waarom willen we een sportaccommodatieplan?
In het coalitieakkoord 2018-2022 staat: 
“Er komt een sportbreed 'Integraal Sport Accommodatie Plan' (ISAP), dat voortborduurt op de 
reeds gedane inventarisatie van Sport Drenthe en dat in samenspraak met de diverse 
verenigingen wordt opgesteld. Met dit plan wordt in kaart gebracht wat de behoeften van de 
verschillende verenigingen zijn en hoe en wanneer deze worden gerealiseerd. Veilige 
kunstgrasvelden krijgen in het ISAP een zeer nadrukkelijke plek waar de gemeente 
substantieel aan bijdraagt. Realisatie en uitvoering wordt opgepakt in nauwe samenspraak 
met betrokkenen (inwoners, scholen, bedrijven, sportverenigingen). Ter voorkoming van 
desinvesteringen wordt bij de opstelling van het ISAP rekening gehouden met de lange termijn 
en met mogelijke samenwerkingsverbanden. 
Aan een goed en toekomstbestendig plan, gebaseerd op samenwerking, zijn we bereid 
substantieel bij te dragen. Plannen die er al liggen worden snel opgepakt, mits passend binnen 
dit uitgangspunt.”

We hebben al geïnvesteerd in twee toekomstbestendige plannen: twee padelbanen voor 
Norger Tennisvereniging (NTV) en een kunstgrasveld voor Voetbalvereniging (VV) Roden. 
NTV heeft door de padelbanen 25 nieuwe leden gekregen, 60 leden die padeltennis spelen en 
4 padel-competitieteams.
VV Roden heeft een kunstgrasveld gekregen, omdat de vereniging een tekort aan 
trainingsvelden had. Ook andere (voetbal)verenigingen en scholen kunnen het veld gebruiken. 
Het veld ligt er. 

Een tweede reden voor dit sportaccommodatieplan is, dat we samenwerking willen stimuleren 
tussen bijvoorbeeld sportverenigingen, scholen en andere maatschappelijke organisaties. 
Hiervoor willen we graag een Lokaal Sport- en Beweegakkoord Noordenveld sluiten met 
sportverenigingen en andere organisaties als zij dat ook willen. Door samenwerking tussen 
sportverenigingen en andere organisaties willen we bereiken dat Iedereen plezier in sport en 
bewegen kan hebben. Nu en in de toekomst. Ongehinderd, in een veilige en gezonde 
omgeving. Een leven lang. Als sporter, vrijwilliger of toeschouwer. Hiervoor hebben we goede 
sportaccommodaties nodig. 

Tot slot is het goed om af en toe te onderzoeken of de accommodaties nog aansluiten op de 
(toekomstige) behoefte. Daarom heeft het Mulier Instituut onderzoek gedaan naar de 
(toekomstige) behoefte aan ruimte voor buiten- en binnensport. 

1.3 Doelstellingen van dit sportaccommodatieplan 
De doelstellingen van dit plan zijn:
 Een overzicht geven van de toekomstplannen en (accommodatie)wensen van:

- sportverenigingen met een eigen accommodatie;
- maneges;
- zwembaden
- binnensportverenigingen.

 Samen met sportverenigingen en stichtingen investeren in sportaccommodaties die:
- Aan de (toekomstige) sport- en beweegbehoefte voldoen.
- Mensen (blijven) uitdagen om te sporten en bewegen.
- Toegankelijk en bereikbaar zijn voor iedereen.
- Duurzaam zijn.
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1.4 Leeswijzer
Deze notitie gaat over de toekomstplannen van, wensen van en onze investeringen in: 
 Buitensportverenigingen met een eigen accommodatie;
 Judovereniging Chi-Do in Roden;
 De (gebruikers van de) maneges in Roden en Norg;
 De zwembaden in Peize, Norg en Veenhuizen die stichtingen beheren en exploiteren. 

Voor de eigen binnensportaccommodaties zoals Sportcentrum De Hullen en De Brinkhof 
maken we geen apart investeringsplan: Investeringen in deze accommodaties hebben we 
opgenomen in de begroting.  

We hebben ook de binnensportverenigingen gevraagd naar hun wensen en behoeften. De 
meeste wensen van de binnensportverenigingen kunnen we uitvoeren binnen bestaand beleid, 
behalve grote(re) ondersteuningsvragen. Hiervoor vragen we extra geld aan.

In het volgende hoofdstuk kunt u lezen hoe dit plan tot stand is gekomen. 
Hoofdstuk 3 gaat over de kaders en andere uitgangspunten voor dit plan. We sluiten het 
hoofdstuk af met een aantal conclusies en aanbevelingen van het onderzoek dat het Mulier 
Instituut heeft gedaan. De accommodatiewensen in hoofdstuk 4 hebben we getoetst aan de 
kaders, uitgangspunten en onderzoeksresultaten.   
In hoofdstuk 4 staan de toekomstplannen en accommodatiewensen van de sportverenigingen, 
maneges en zwembaden centraal. Het hoofdstuk geeft een samenvatting van de 
toekomstplannen per sport, een overzicht van alle accommodatiewensen en de wensen die in 
aanmerking komen voor subsidie.   
In hoofdstuk 5 tenslotte staat in welke sportaccommodaties we investeren en hoe we verder 
gaan de komende jaren. 
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2. HOE IS DIT PLAN TOT STAND GEKOMEN?

2.1 Inleiding
Voor dit plan hebben we gesprekken gehad met belangrijke spelbepalers, 
verenigingsbijeenkomsten georganiseerd en onderzoek laten doen. Alle sportaanbieders 
hebben de ruimte gekregen om mee te denken over de toekomst en om 
(accommodatie)wensen aan te geven. Daarbij hebben we hen ook gewezen op eigen 
verantwoordelijkheden, cofinanciering, duurzaamheid en samenwerking.

In het vervolg van dit hoofdstuk kunt u lezen welke route we hebben afgelegd om tot dit plan 
te komen.  

In het plan dat voor u ligt hebben we in kaart gebracht waar sportverenigingen en andere 
sportaanbieders in Noordenveld heen willen, wat hun wensen en behoeften zijn en hoe en 
wanneer deze worden gerealiseerd. Dat hebben we samen gedaan met grote(re) en kleine(re) 
verenigingen, want we vinden alle verenigingen even belangrijk. 

2.2 Wat hebben we gedaan?
Sportaanbieders hebben toekomstplannen gemaakt, we hebben verenigingsbijeenkomsten 
georganiseerd en het Mulier Instituut heeft onderzoek gedaan naar de (toekomstige) behoefte 
aan ruimte voor buiten- en binnensport en hoe het gaat met de sportverenigingen. 

2.2.1   Sportaanbieders met een accommodatie hebben toekomstplannen gemaakt
We hebben de besturen van sportverenigingen met een eigen accommodatie, maneges en 
zwembaden uitgedaagd toekomstplannen te maken: Wat hebben zij nodig om de komende 10 
tot 15 jaren ‘vooruit’ te kunnen? We hebben hun gevraagd de volgende onderwerpen uit te 
werken in de toekomstplannen:
 Accommodatiewensen. In het coalitieakkoord staat dat het college van B&W concrete en 

duurzame plannen snel oppakt. Voorbeelden hiervan zijn de aanleg van padelbanen op de 
tennisaccommodatie in Norg en een kunstgrasveld bij Voetbalvereniging Roden.  

 Toekomstige rol: Hoe zien de sportverenigingen, maneges en zwembaden hun 
toekomstige rol en de toekomst van ‘hun’ sport? 

 Samenwerking: Met welke andere (sport)verenigingen en organisaties willen zij 
samenwerken en hoe?

 Duurzaamheid: Welke duurzaamheidsinvesteringen willen de besturen van de 
buitensportverenigingen, maneges en zwembaden doen? En wat zijn de (verwachte) 
besparingen van de investeringen?

De vier onderwerpen komen ook terug in het Nationale Sportakkoord dat de minister van Sport, 
Vereniging Sport en Gemeenten, sportbonden en andere (maatschappelijke) organisaties 
hebben gesloten. Doel van het Nationale Sportakkoord is ervoor te zorgen dat iedereen een 
leven lang met plezier en zonder belemmeringen kan sporten.  
De minister heeft gemeenten uitgedaagd ook lokale sport- en beweegakkoorden te sluiten. Wij 
gaan afspraken maken met bijvoorbeeld sportverenigingen, andere sportaanbieders en 
scholen.  

2.2.2   Bijeenkomsten georganiseerd voor binnensportverenigingen
Naast de toekomstplannen van sportaanbieders met een eigen accommodatie hebben we ook 
de binnensportverenigingen gevraagd hoe zij de toekomst zien en wat hun wensen en 
behoeften zijn. Hiervoor hebben we een aantal verenigingsbijeenkomsten georganiseerd. 
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Op de bijeenkomsten waren ook verenigingen die binnen en buiten spelen, bijvoorbeeld 
korfbal- en voetbalverenigingen. Hieronder staan enkele conclusies van de bijeenkomsten.

 Veel binnensportverenigingen die het hele jaar binnen sporten, hebben te maken met een 
terugloop van het aantal leden en vrijwilligers. Daarom betalen steeds meer verenigingen 
hun vrijwilligers: Zonder een vergoeding lukt het de verenigingen niet om voldoende 
(gekwalificeerd) kader te vinden.

 De meeste verenigingen vinden het aanbod aan binnensportaccommodaties in 
Noordenveld voldoende voor hun activiteiten. Mixed Hockey Club (MHC) Roden ervaart 
als enige vereniging een tekort aan binnensportruimte. Daarom huurt MHC tijdens het 
zaalseizoen de sporthal in Leek. 

 Buitensportverenigingen willen in de wintermaanden meer gebruik maken van overdekte 
sportaccommodaties. Hierdoor ontstaat meer concurrentie tijdens piekuren.

 De binnensportverenigingen hebben nauwelijks overleg met elkaar. De verenigingen 
hebben vaak alleen contact met (de verhuurafdeling van) de gemeente Noordenveld. De 
verenigingen denken dat zij voordeel hebben bij meer overleg, bijvoorbeeld over gedeelde 
zaalhuur of het wisselen van zaaltijden. 

 De verenigingen willen graag meepraten over het beheer en de exploitatie van de 
sporthallen. Zij willen graag meedenken over bijvoorbeeld toewijzing van zaaltijden, 
inrichting van de hallen en besluiten over renovatie en grootonderhoud. Deze wens is in 
lijn met het landelijke project ‘Samenwerking in de zaalsport – naar meer zeggenschap 
over de accommodatie’ van basketbal-, gymnastiek-, handbal- en volleybalbond. Doel van 
het project is de positie van de zaalsport te versterken (ten opzichte van de buitensport). 

 Tarieven van sportaccommodaties zijn geen bedreiging voor het sportaanbod en de 
toekomst van de sportverenigingen. We zien dan ook geen aanleiding om de tarieven aan 
te passen.

We gaan jaarlijks verenigingsbijeenkomsten houden, zodat we samen de 
binnensportaccommodaties zo goed mogelijk kunnen beheren en exploiteren. Bovendien 
blijven we op de hoogte van wat er speelt bij de verenigingen.

2.2.3   Mulier Instituut heeft onderzoek gedaan
Het Mulier Instituut heeft onderzoek gedaan naar de (toekomstige) behoefte aan ruimte voor 
buiten- en binnensport en het bewegingsonderwijs. Ook heeft het instituut onderzoek gedaan 
naar hoe het gaat met de sportverenigingen. Hiervoor hebben alle binnen- en 
buitensportverenigingen een vragenlijst gekregen over bijvoorbeeld:
 Ledenaantallen;
 Activiteiten;
 Bestuur en beleid;
 Kader;
 Financiën;
 Accommodatie;
 Maatschappelijke oriëntatie (activiteiten voor leden en niet-leden, sportstimulering, 

bijdrage maatschappelijke thema’s).

In 3.3 vindt u een aantal conclusies en aanbevelingen van het onderzoek. Die hebben we 
gebruikt als toetsingskader voor onze investeringen. 

Het volgende hoofdstuk gaat over de kaders en uitgangspunten die we hebben gebruikt voor 
de investeringen die we willen doen.
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3. KADERS EN UITGANGSPUNTEN VOOR DIT PLAN

3.1 Inleiding
Wij willen toekomstbestendige sportverenigingen en sportaccommodaties, de gezondheid van 
mensen verhogen en de sociale binding en leefbaarheid versterken. Ook streven wij naar 
duurzame binnen- en buitensportverenigingen die voor iedereen toegankelijk en beschikbaar 
zijn en waar mogelijk dichtbij. Tot slot willen we met ons preventieve gezondheidsbeleid meer 
mensen (meer) in beweging brengen. 

Onze ambities sluiten ook mooi aan bij de ambities van de Regionale Sport 
Toekomstverkenning Drenthe 2030. Kenniscentrum Sport, Ministerie van VWS, NOC*NSF, 
RIVM, SportDrenthe en Vereniging Sport en Gemeenten hebben samen met de Drentse 
gemeenten en de provincie nagedacht over de toekomst van sport en bewegen in Drenthe. 
Misschien dat uit de Regionale Sport Toekomstverkenning Drenthe een provinciaal 
sportakkoord volgt. 
 
Sportaccommodaties zijn belangrijk voor deze ambities. Daarom staat in ons coalitieakkoord 
dat we samen met sportverenigingen en instellingen een integraal sportaccommodatieplan 
maken. 

In dit hoofdstuk staan kaders en uitgangspunten die we hebben gebruikt voor dit plan: 
richtinggevende onderwerpen, de conclusies en aanbevelingen van het Mulier Instituut en 
uitgangspunten voor onze investeringen in de sportaccommodaties. 
 

3.2 Richtinggevende onderwerpen voor dit plan
Belangrijke richtinggevende onderwerpen voor dit plan zijn:
 samenwerking;
 duurzaamheid;
 toegankelijkheid;
 gebiedsontwikkeling in Roden-Zuid.

3.2.1   Samenwerking
Dit plan hebben we gemaakt in samenspel met sportverenigingen en -stichtingen, want samen 
sta je sterk(er). Dat bewijzen bijvoorbeeld Stichting Beweegdorp Norg en Stichting Peize in 
Beweging, die samen met verenigingen en instellingen mensen in beweging brengen en 
houden. Beide stichtingen zorgen lokaal voor verbinding tussen bijvoorbeeld 
(sport)verenigingen, scholen en andere organisaties. Wij vinden dit een mooie manier van 
samenwerking die we ook in andere dorpen gaan stimuleren.   

Samen nadenken over de toekomst van sport en bewegen heeft meer opgeleverd dan dit plan: 
Sportverenigingen en -stichtingen weten elkaar beter te vinden, helpen elkaar en werken meer 
samen. Voorbeelden hiervan zijn:
 de overleggen tussen de voetbalverenigingen;
 de samenwerking tussen Stichting Zomerbad Peize, Stichting Zwembad Veenhuizen en 

Stichting Molenduinbad Norg;
 de ijsverenigingen die voor het eerst sinds jaren weer eens hebben overlegd met elkaar;
 de besturen van de maneges in Roden en Norg en gebruikers die in gesprek zijn over de 

toekomst van de paardensport in Noordenveld.  

We blijven verenigingen en andere organisaties stimuleren om meer samen op te trekken, 
bijvoorbeeld door verenigingsbijeenkomsten te organiseren en verenigingsondersteuning. 
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Door samen te werken kunnen zij werkzaamheden verdelen en accommodaties beter 
gebruiken. Ook bij onderhoud, renovatie en nieuwbouw van sportaccommodaties kijken we 
voortdurend of samenwerking wat kan opleveren. Samenwerking kan ook bijdragen aan 
vermindering van de druk bij vrijwilligers. 

3.2.2   Duurzaamheid
We werken aan een duurzaam Noordenveld, zodat ook toekomstige generaties goed kunnen 
wonen, werken, recreëren en sporten in onze gemeente. Energiebesparing en duurzame 
energie zijn hierin belangrijke ingrediënten. We zitten in een transitie naar een 
energievoorziening die geen effect op het klimaat heeft. Die verandering kunnen we niet alleen. 
We zoeken daarvoor de samenwerking op. Het is dan ook mooi om te zien dat ook veel 
sportverenigingen en stichtingen willen investeren in duurzaamheid. Ze geven daarmee het 
goede voorbeeld. Dat juichen we toe. De duurzame investeringen zijn goed voor het milieu, 
het imago en de exploitatielasten.

De sportverenigingen en stichtingen hebben hun verduurzamingswensen in beeld gebracht en 
met ons gedeeld. In dit accommodatieplan houden we rekening met de (geschatte) kosten van 
deze wensen. Verder gaan we samen met de verenigingen en andere sportaanbieders zoveel 
mogelijk subsidie aanvragen. We doen een apart dekkingsvoorstel voor de uitvoering van 
duurzaamheidsmaatregelen als we te weinig geld hebben.

Ook andere investeringen in de sportaccommodaties doen we zo duurzaam mogelijk. Bij 
bijvoorbeeld de aanleg van het kunstgrasveld van VV Roden is duurzaamheid een van de 
uitganspunten voor de aanleg, naast kwaliteit en veiligheid. 

3.2.3   Toegankelijkheid
Iedereen heeft het recht om vrije tijd naar eigen inzicht in te delen. Ook mensen met een 
beperking moeten kunnen meedoen aan sport en bewegen, want sport en bewegen is  
belangrijk. En dat is logisch. Sport en bewegen is leuk en zorgt ook nog eens voor ontspanning, 
ontmoeting, plezier, trots, saamhorigheid en gezond oud worden. De sociale contacten die 
mensen opdoen, dragen bij aan voorkoming van isolement en een gevoel van eenzaamheid.

Bereikbaarheid 
We moeten rekening houden met de bereikbaarheid van en het vervoer naar 
sportaccommodaties, verenigingen en recreatiegebieden om sporten en bewegen voor 
iedereen mogelijk te maken. Kan iemand zelfstandig met eigen vervoer of het openbaar 
vervoer naar de locatie te komen? Zijn er voldoende geschikte parkeerplaatsen en een breng-
haalplaats voor speciaal vervoer?

Toegankelijkheid 
Sportaccommodaties en sportverenigingen moeten voor iedereen fysiek toegankelijk zijn. 
Obstakels, hellingen in het straatwerk en drempels naar de entree zijn daarom niet wenslijk.  

Voor gebouwen is het advies: waar mogelijk een entree zonder drempels met brede en 
gemakkelijk te openen deuren, bij voorkeur elektrische deuren. Dit geldt ook voor de 
toegankelijkheid van kantines, kleed- en doucheruimtes, (invalide)toiletten, tribunes en velden. 

Bruikbaarheid
Fysieke klachten en het ontbreken van voorzieningen vormen vaak een reden om thuis te 
blijven. Het advies is om ervaringsdeskundigen zo snel mogelijk te betrekken bij (ver)bouw 
van sportaccommodaties. Zij kunnen handige oplossingen aangedragen voor problemen die 
mensen zonder een beperking niet hebben. Bijvoorbeeld: Combineer een invalidentoilet altijd 
met een ruimte waar mensen zich ook kunnen douchen en omkleden. 
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In Noordenveld zijn een paar sportverenigingen met teams voor mensen met een beperking.  
De verenigingen gebruiken aangepaste materialen, spelregels, wedstrijdtijden en fysieke 
ruimtes om het sporten en bewegen mogelijk te maken. Een voorbeeld hiervan is het 
kunstgrasveld van Stichting G-Voetbal Nordenveld.
Sommige mensen met een beperking kunnen meedoen met sporthulpmiddelen meedoen met 
reguliere teams. 

Toegankelijk Noordenveld maakt ‘een rondje langs de velden’ om samen met de 
sportverenigingen en andere sportaanbieders zoveel mogelijk accommodaties voor iedereen 
goed bereikbaar, bruikbaar en toegankelijk te maken. We financieren de adviezen van 
Toegankelijk Noordenveld met de € 4.5 mln., met het geld voor toegankelijkheid en met 
subsidies die sportaanbieders kunnen krijgen voor toegankelijkheidsmaatregelen.

3.2.4   Gebiedsontwikkeling in Roden-Zuid
Voor Roden-Zuid maken we een gebiedsplan. We laten daarin zien welke mogelijkheden het 
gebied heeft voor onder andere water, groen, wonen, verkeer en sport. De planning is dat vóór 
de zomer 2020 de raad zich kan uitspreken over mogelijke locaties van de diverse functies. 

Hoe snel gestart kan worden met het realiseren van bepaalde functies in Roden-Zuid is nu nog 
niet te zeggen. We gaan er nu vanuit dat na het bepalen van welke functies op welke locaties 
de voorkeur heeft, er in een periode van 10 jaar gefaseerd uitvoering kan worden gegeven 
aan het feitelijk realiseren van  bepaalde functies. We sluiten daarbij niet uit dat onderdelen 
binnen 5 jaar kunnen worden opgepakt. Investeringen in huidige (sport)accommodaties zullen 
moeten worden afgewogen in dit licht.

Wij gaan in Roden-Zuid voor een concentratie van wedstrijd- en trainingssportaccommodaties. 
Bij de verkenning van mogelijke locaties houden we ook rekening met de mogelijke bouw van 
een nieuwe school. We hebben gesproken met de sportverenigingen in het gebied over deze 
gedachte. 
 
Korfbalvereniging (KV) Noordenveld, Mixed Hockey Club (MHC) Roden, Tennisvereniging 
(TV) REO en Voetbalvereniging (VV) ONR zijn positief over gezamenlijk gebruik van 
voorzieningen, bijvoorbeeld kleedkamers en parkeerplaatsen. De verenigingen vinden daarbij 
het behoud van hun zelfstandigheid belangrijk. Ook vinden zij de bereikbaarheid van de 
sportaccommodaties belangrijk: Een groot deel van de leden komt nu met de fiets naar de 
sportaccommodaties. 
 
Voor KV Noordenveld is een goede accommodatie het belangrijkste. Het liefst op de huidige 
plek, maar ergens ander is ook bespreekbaar. Ook ziet de korfbalvereniging een locatie in de 
nabijheid van een school als positief.
 
Tennisvereniging REO is heel tevreden met de huidige locatie en wil daar het liefst blijven. De 
vereniging heeft de afgelopen jaren flink geïnvesteerd in de accommodatie.

MHC Roden en VV ONR hoeven niet persé nar een andere plek. Wanneer ze (moeten) 
verhuizen, dan het liefst naar een plek in de buurt van de bestaande accommodaties die goed 
bereikbaar is met de fiets en het openbaar vervoer. 

3.3 Wat zijn de conclusies en aanbevelingen van het Mulier onderzoek?
Het Mulier Instituut heeft onderzoek gedaan naar de (toekomstige) behoefte aan ruimte voor 
buiten- en binnensport en het bewegingsonderwijs. Ook heeft het instituut onderzoek gedaan 
naar hoe het gaat met de sportverenigingen. 
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Hieronder vindt u een aantal conclusies en aanbevelingen van het onderzoek. Die hebben we 
gebruikt als toetsingskader voor onze investeringen.

Binnensportaccommodaties (sporthallen en gymzalen)
Behoefte van de (georganiseerde) binnensport:
 Het totale aanbod van binnensportaccommodaties in Noordenveld is hoog vergeleken met 

het landelijke en Drentse gemiddelde. Het totale aanbod is hoger dan de normatieve 
behoefte.

 De bezettingsgraden van de binnensportaccommodaties zijn relatief laag. In de 
wintermaanden zijn de bezettingsgraden hoger, omdat sommige veldsporten ‘naar binnen 
gaan’. In de sporthallen en gymzalen is voldoende ruimte voor meer gebruik.

 Gebruikers zijn tevreden over het aanbod en de spreiding van binnensportaccommodaties.
 De verwachting is, dat we tot en met 2035 voldoende ruimte hebben voor de 

(georganiseerde) binnensport om zich te ontwikkelen.
 Behoud van het bestaande aanbod van binnensportaccommodaties voor de binnensport 

is wenselijk voor de ontwikkeling van de sportverenigingen en leefbaarheid van de kernen. 
 Sportverenigingen die gebruik maken van de binnensportaccommodaties willen graag 

jaarlijkse gebruikersbijeenkomsten.  

Behoefte van bewegingsonderwijs:
 De meeste scholen in het primaire onderwijs staan minder dan 1 km van een 

binnensportaccommodatie. 
 We hebben ruim voldoende ruimte in de binnensportaccommodaties voor 

bewegingsonderwijs. In de binnensportaccommodaties is ruimte voor meer klokuren 
bewegingsonderwijs. 

 In 2025 en 2035 is de normatieve behoefte aan binnensportruimte voor 
bewegingsonderwijs lager dan nu. Wat de gevolgen hiervan zijn is afhankelijk van 
ontwikkelingen in het bewegingsonderwijs en het aantal en de spreiding van 
onderwijslocaties.

 Behoud van het bestaande aanbod van binnensportaccommodaties is wenselijk voor onze 
taakstelling voor het bewegingsonderwijs

 In het Integraal Huisvestingsplan Onderwijs staat de wens van RSG De Borgen voor een 
nieuwe sportzaal inclusief beweeg box. Door het overschot aan 
binnensportaccommodaties adviseert het Mulier Instituut eerst te onderzoeken of RSG De 
Borgen meer gebruik kan maken van Sporthal De Hullen. Ook al biedt een beweeg box 
andere mogelijkheden voor bewegingsonderwijs. 

Buitensportaccommodaties
 Het aanbod van ruimte voor hockey, korfbal, tennis en voetbal is hoog vergeleken met 

landelijke cijfers.
 Een landelijke trend is dat korfbalverenigingen ‘overstappen’ op kunstgras.
 VV Roden en VV GOMOS hebben een tekort aan trainingsvelden voor het aantal teams in 

seizoen 2018/2019. In de toekomst krijgen de twee verenigingen misschien ook te maken 
met een tekort aan wedstrijdvelden.

 In de toekomst kunnen ook tekorten ontstaan bij VV Peize (trainings- en wedstrijdvelden) 
en VV ONR (trainingsvelden).   

 Een kunstgrasveld lost de (toekomstige) capaciteitsproblemen van VV Roden en VV 
GOMOS op. Ook mogelijke tekorten bij VV Peize en VV ONR kunnen we oplossen met 
een kunstgrasveld.

 Het Mulier Instituut  adviseert de ontwikkelingen bij andere verenigingen die kunstgras 
willen af te wachten.

 Padelbanen geven tennisverenigingen meer mogelijkheden om leden te binden aan de 
vereniging.
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Zwemwater
 Noordenveld beschikt per inwoner over relatief veel vierkante meter overdekt zwemwater.
 Voor leren zwemmen is (normatief) een groot overschot aan zwemwater in Noordenveld. 

De verwachting is dat het overschot blijft in de toekomst.
 De zwembadmanagers zien schoolzwemmen graag terugkeren.
 Voor de zwemsport is voldoende zwemwater beschikbaar, nu en in de toekomst.
 Voor banen zwemmen is nu en in de toekomst voldoende zwemwater beschikbaar.
 Voor doelgroepenzwemmen is een overschot aan capaciteit. Het overschot gaat in de 

toekomst dalen door de vergrijzing.
 Het overdekte Molenduinbad in Norg en de openluchtbaden in Peize en Veenhuizen zijn 

geschikt voor pretzwemmen. Het overdekte zwembad De Hullen in Roden is meer 
functioneel ingericht.

 De zwembadmanagers zijn tevreden over de verdeling van recreatieve activiteiten in 
Noordenveld.

 Het Mulier Instituut adviseert een beweegbare bodem voor zwembad De Hullen, zodat het 
bad geschikter wordt voor leszwemmen en doelgroepen.

 Het Mulier Instituut adviseert ondanks de overschotten het bestaande aanbod aan 
zwemwater te behouden.

Openbare ruimte
 Inwoners van Noordenveld hebben relatief veel mogelijkheden om te sporten en bewegen 

in de openbare ruimte.
 Sportverenigingen, andere sportaanbieders en scholen zijn positief over de sport- en 

beweegmogelijkheden en de kwaliteit ervan in de openbare ruimte. 
 Sportverenigingen en andere sportaanbieders gebruiken de openbare af en toe en vooral 

in de zomer. De verwachting is dat de meeste sportaanbieders de openbare ruimte niet 
structureel gaan gebruiken.  

 Scholen maken voor gymlessen vooral gebruik van schoolpleinen of velden in de buurt.
 Sporttakken die de openbare ruimte gebruiken (wandelen, fietsen, hardlopen) groeien in 

populariteit.
 De verwachting is dat de ongeorganiseerde en anders georganiseerde sport de openbare 

ruimte meer gaan gebruiken. 

Sportverenigingen
 Ruim een kwart van de sportverenigingen in Noordenveld kan het sportaanbod voor de 

leden goed organiseren en is maatschappelijk betrokken.
 Een kwart van de sportverenigingen in Noordenveld is kwetsbaar. Dit zijn verenigingen 

met weinig leden en geen eigen accommodatie.
 Belangrijkste aandachtspunten van de sportverenigingen in Noordenveld zijn 

accommodaties en financiën.
 Het Mulier Instituut adviseert ons verenigingen te blijven ondersteunen, bijvoorbeeld met 

het verbeteren van de maatschappelijke oriëntatie en samenwerkingen. 
 Tarieven van sportaccommodaties zijn geen bedreiging voor het sportaanbod en de 

toekomst van de sportverenigingen.  

Een aantal sportverenigingen en andere sportaanbieders schrijft in hun toekomstplannen dat 
zij graag nieuwe leden willen trekken, nieuwe activiteiten willen aanbieden en willen 
samenwerken. Wij blijven hen daarbij ondersteunen.



14

3.4 Uitgangspunten voor onze investeringen 
De sportverenigingen, maneges en zwembaden hebben voor een veel hoger bedrag aan 
wensen dan het beschikbare bedrag van € 4.5 mln.. Door keuzes te maken, met externe 
subsidies en met een eigen bijdrage van de sportverenigingen en andere sportaanbieders 
gaan we zoveel mogelijk wensen uitvoeren met het beschikbare geld.  

We zijn uitgegaan van de volgende uitgangspunten om zoveel mogelijk wensen mogelijk te 
maken:
1. Onze bijdrage leidt tot een verbetering van de sportinfrastructuur in Noordenveld. Dit 

betekent dat we investeren in:
 nieuwe sportaccommodaties of;
 uitbreidingen van bestaande sportaccommodaties en/of;
 renovaties van bestaande sportaccommodaties en/of;
 energiezuinige(re) sportaccommodaties.

2. Onze bijdrage leidt tot een vergroting van de mogelijkheden voor breedtesport in 
Noordenveld.

3. Voor atletiek, hockey, judo, korfbal, tennis en voetbal investeren we in de volgende 
basisvoorzieningen met bondsnormen die nodig zijn om de sporten te kunnen beoefenen 
en die passen bij de toekomstige behoefte: 
 velden, banen en vloeren;
 kleedkamers en douches;
 scheidsrechter ruimtes;
 EHBO ruimtes;
 Verlichting van trainingsvelden en banen. 
We investeren met het beschikbare budget niet in bijvoorbeeld kantines, ballenvangers, 
dug-outs, omheiningen en tribunes. Binnen het budget voor onderhoud van sportvelden 
subsidiëren we incidenteel doelen, ballenvangers en omheiningen. 

4. We investeren met voorrang in capaciteitsproblemen van de basisvoorzieningen. De 
resultaten en aanbevelingen van het onderzoek naar de ruimtebehoefte voor buiten- en 
binnensport zijn hiervoor richtinggevend. 

5. Onze investeringen in ijsbanen, zwembaden en maneges zijn maatwerk. 
6. In de sportaccommodaties in Roden-Zuid investeren we op dit moment in voorzieningen 

die: 
 verplaatsbaar zijn en/of;
 het overwegen waard zijn. 

7. Investeringen om accommodaties energiezuinige(r) te maken dragen bij aan onze 
duurzaamheidsdoelstellingen.

8. Voor onze investeringen vragen we de gebruikers van de accommodaties een minimale 
eigen bijdrage van minimaal 25%. De eigen bijdrage kan in geld, zelfwerkzaamheid en/of 
van andere organisaties zijn. De subsidie die verenigingen krijgen als compensatie voor 
de vervallen BTW aftrek mag worden meegerekend bij de eigen bijdrage. 

9. De subsidieontvanger besteedt de subsidie volgens ons aanbestedingsbeleid. 
10. Een deel van het beschikbare budget gebruiken we voor (ondersteuning bij) uitwerking 

van de accommodatiewensen.

We hebben deze uitgangspunten voorgelegd aan de sportverenigingen en andere 
sportaanbieders. Met een aantal hebben we hierover nog een gesprek gehad. De meesten 
kunnen zich vinden in de uitgangspunten.

In het volgende hoofdstuk staan de toekomstplannen van de sportaanbieders en hun 
accommodatiewensen centraal. Ook geven we aan in welke wensen we willen investeren    
volgens de kaders van dit hoofdstuk.  
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4. TOEKOMSTPLANNEN EN ACCOMMODATIEWENSEN

4.1 Inleiding
Sportaanbieders met een accommodatie hebben (samen) mooie toekomstplannen gemaakt. 
De tennis- en voetbalverenigingen bijvoorbeeld hebben samen een plan gemaakt met daarin 
een visie op de toekomst en (accommodatie)wensen per vereniging. En de drie 
zwembadstichtingen en ijsverenigingen hebben een eigen plan gemaakt, maar elkaar daarbij 
wel geholpen. 

In dit hoofdstuk staan samenvattingen van de toekomstplannen per sport en overzichten van 
de accommodatiewensen van de verenigingen en andere sportaanbieders. Ook geven we aan 
welke wensen in aanmerking komen voor een subsidie. Dat hebben we gedaan aan de hand 
van:
 De richtinggevende onderwerpen voor dit plan (zie 3.2);
 De conclusies en adviezen van het Mulier Instituut (zie 3.3);
 De uitgangspunten voor onze bijdrage aan accommodatiewensen (zie 3.4).

Duurzaamheid
We willen een deel van het beschikbare budget investeren in verduurzaming van 
sportaccommodaties. Daarom hebben we de (geschatte) kosten van de 
duurzaamheidswensen verwerkt in de subsidiabele kosten. Bovendien gaan we samen met 
de verenigingen en andere sportaanbieders zoveel mogelijk subsidie aanvragen. We doen een 
apart dekkingsvoorstel voor de uitvoering van duurzaamheidsmaatregelen als we te weinig 
geld hebben. 

Toegankelijkheid
We houden rekening met de adviezen van Toegankelijk Noordenveld bij onze investeringen in 
de accommodatiewensen. We financieren de adviezen met de 4.5 mln., met het geld voor 
toegankelijkheid en subsidies die de sportaanbieders kunnen aanvragen voor 
toegankelijkheidsmaatregelen.  

Roden-Zuid
Voor Roden-Zuid maken we een gebiedsplan. We kijken welke mogelijkheden het gebied heeft 
voor bijvoorbeeld water, groen, wonen, verkeer en sport. 

Voor de sportaccommodaties in Roden-Zuid (in rood aangegeven) stellen we toch een aantal 
investeringen voor, zodat de verenigingen zich verder kunnen ontwikkelen. Desinvesteringen 
kunnen groter worden naarmate eventuele verplaatsingen van accommodaties in de tijd naar 
voren worden gehaald.  

Grote(re) investeringen zoals een renovatie van de tennishal van TV REO en de 
clubgebouwen van MHC en VV ONR doen we voorlopig niet totdat we meer duidelijkheid 
hebben over het gebiedsplan. Hierover hebben we gesproken met de verenigingen en zij 
hebben begrip hiervoor. Ook deze wensen hebben we eerst op p.m. gezet.

Investeringen in aantal ijsverenigingen en maneges op p.m. gezet
De situatie van de ijsverenigingen is ‘bijzonder’, omdat ijsbanen meestal minder worden 
gebruikt dan andere sportaccommodaties. IJsclub Roden, IJsvereniging RAS en IJsvereniging 
Een hebben ‘grote’ wensen. We gaan verder in gesprek met de drie ijsverenigingen over wat 
zij echt nodig hebben om toekomstbestendig te blijven. Daarom hebben we in het 
investeringsplan de wensen van de drie ijsverenigingen eerst op p.m. gezet. Na de gesprekken 
voeren we samen wensen uit binnen de kaders en uitgangspunten. We komen hierop terug bij 
de jaarlijkse (financiële) stand van zaken.  
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Ook hebben we investeringen in de maneges in Roden en Norg eerst op p.m. gezet. We zijn 
in gesprek met de Rij- en Menvereniging Mensinghe over een verplaatsing van Manege De 
Hulhorst, die in Roden-Zuid ligt. En we zijn in gesprek met Stichting Manege Norg en de 
gebruikers van de manege in Norg. Zij willen samen een visie maken op de toekomst van de 
paardensport in Noordenveld. Een mogelijke uitkomst is één hippisch centrum in Noordenveld. 
We gaan hierover verder in gesprek voordat we gaan investeren in de bestaande maneges. 

4.2 Samenvatting toekomstplannen en accommodatiewensen
We hebben sportverenigingen met een eigen accommodatie uitgedaagd om samen na te 
denken over de toekomst van ‘hun’ sport en vereniging of stichting. In deze paragraaf staan 
de headlines van de plannen en de accommodatiewensen. Ook hebben we aangegeven welke 
wensen subsidiabel zijn volgens de volgens de kaders en uitgangspunten in hoofdstuk 3. 

4.2.1   Atletiekvereniging
Groningen Atletiek afdeling Roden heeft ongeveer 100 leden en huurt de . 
atletiekaccommodatie op het complex van VV Roden. De atletiekaccommodatie bestaat uit:
 Een standaard 400 meter natuurgrasbaan;
 Een verspringbak met een kunststoffen aanloopbaan;
 Een mat voor hoogspringen inclusief een overkapping;
 Een half verharde kogelstootbak en een kooi voor discuswerpen.

Naast de eigen leden gebruiken scholen de atletiekaccommodatie voor lessen lichamelijke 
oefening en schoolsportdagen.

Toekomstplan Groningen Atletiek afdeling Roden
De atletiekvereniging en VV Roden hebben samen een toekomstplan gemaakt voor de 
accommodatie. Het plan bestaat uit 2 fasen:
1. De aanleg van een kunstgrasveld voor VV Roden en verbetering van het trainingsveld aan 

de noordoostkant van het complex. Het kunstgrasveld ligt er (bijna), omdat VV Roden een 
dringend tekort aan trainingsvelden had. 

2. De aanleg van een 70 x 90 natuurgrasveld voor de voetbal- en atletiekvereniging, een 
200m baan, discuskooi, verspringbak en LED verlichting.

Doel van het plan is een accommodatie die:
 Klaar is voor de toekomst van Groningen Atletiek en VV Roden.
 Geschikt is voor verschillende gebruikersgroepen. 
 Samenwerking stimuleert tussen sportverenigingen, scholen en andere 

(maatschappelijke) organisaties.

Accommodatiewensen Groningen Atletiek afdeling Roden

Tabel 4.1: Accommodatiewensen Groningen Atletiek afdeling Roden
VERENIGING WENSEN GESCHATTE

KOSTEN
SUBSIDIABEL 

(75%)
Groningen Atletiek 
afdeling Roden

Gezamenlijk plan met VV 
Roden:
- Atletiekvoorzieningen
- Natuurgrasveld voor 

voetbal en atletiek 
plus verlichting

€ 242.000
€   45.000 (*)
€ 287.000

€ 181.500
€   33.750
€ 215.250

(*) 50% van de totale geschatte kosten (€ 90.000). De andere helft is opgenomen bij de wensen van VV Roden
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4.2.2   Hockeyvereniging 
MHC Roden is de enige hockeyvereniging in Noordenveld. Afgelopen juni vierde MHC haar 
50 jarige jubileum. MHC ligt in Roden-Zuid. 
De hockeyvereniging heeft 325 leden. De accommodatie bestaat uit 2 kunstgrasvelden en een 
clubgebouw met kleedkamers. Volgens het Mulier Instituut heeft MHC voldoende velden voor 
nu en de toekomst.

Toekomstplan MHC Roden
MHC wil een familieclub zijn die midden in de gemeenschap staat en waar gezelligheid en 
sportiviteit hand in hand gaan. Wat gaat MHC hiervoor doen de komende jaren?
 Groei naar 400 in 2022.
 Naast veld- en zaalhockey nieuwe activiteiten aanbieden, bijvoorbeeld funkey hockey voor 

4 tot 6 jarigen en open dagen.
 Trainingen volgens een technisch plan.
 Meer samenwerking met scholen en sportcoaches.
 Actief vrijwilligers- en sponsorbeleid. 
 Verbetering van het clubgebouw (schoon en gezellig) en het groen eromheen.
 Breder inzetten van de accommodatie.
 Een gezonde kantine en rookvrije accommodatie.

Accommodatiewensen MHC Roden
Afgelopen zomer heeft MHC een nieuw kunstgrasveld laten aanleggen, omdat de hockeybond 
het veld had afgekeurd. De vereniging wil de toplaag van het andere kunstgrasveld ook 
vervangen, omdat die bijna aan vervanging toe is. Wij willen hierin investeren (zie 5.2). 

Tabel 4.2: Accommodatiewensen Mixed Hockey Club Roden
VERENIGING         WENSEN                GESCHATTE

KOSTEN
SUBSIDIABEL 

(75%)
MHC Roden - Kunstgrasveld

- Nieuw dak 
clubgebouw

- Douches / sanitair
- Vloerverwarming
- Verbeteren terras
- LED verlichting 

lichtmasten
- Ballenvangers 
- Ventilatie 

clubgebouw

€ 230.000
€   46.000

€   45.000
€   36.500
€   31.000
€   30.000

€   12.000
€     7.000
€ 437.500

€ 172.500
p.m.

p.m.
p.m.
€            0
€   22.500

€            0
p.m.
€ 195.000

4.2.3   IJsverenigingen
We hebben een aantal bijeenkomsten gehad met de besturen van de ijsverenigingen over de 
toekomst en hun wensen. Veel ijsverenigingen vinden het lastig om leden te behouden. Leden 
zeggen het lidmaatschap vaak op als er geen ijs is.

Door verschillende eigendomsverhoudingen verschillen de vaste lasten en gemeentelijke 
belastingen die de verenigingen betalen. Sommige verenigingen betalen alleen huur, andere 
verenigingen betalen relatief veel aan OZB en rioolrechten.
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Toekomstplan ijsverenigingen
 De ijsverenigingen willen graag kennis met elkaar delen, bijvoorbeeld over verzekeringen 

en automatische incasso van contributie.
 De ijsverenigingen willen graag AED en EHBO trainingen en herhalingscursussen voor 

hun vrijwilligers.
 Veel ijsverenigingen willen graag hun clubgebouw verduurzamen en LED verlichting rond 

de banen.
 De meeste ijsverenigingen willen hun accommodatie breder inzetten dan alleen voor 

schaatsen. De verenigingen willen hierbij graag ondersteuning van de gemeente. 

Accommodatiewensen ijsverenigingen

Tabel 4.3: Accommodatiewensen ijsverenigingen
VERENIGING WENSEN GESCHATTE

KOSTEN
SUBSIDIABEL 

(75%)
IJsclub Roden - Nieuw clubgebouw 

(gezamenlijk 
gebruik met WTC 
Roden, Schaats 
Trimclub Roden en 
atletiekvereniging)

€ 129.000 p.m.

IJsvereniging 
Nieuw-Roden

- Asbestsanering 
dak clubgebouw

- LED verlichting

€     7.500

€        750
€     8.250

€     5.625

€        565
€     6.190

IJsvereniging RAS - Containers 
clubgebouw 
vervangen door 
bestaande bouw

- Zonnepanelen en 
warmtepomp

- Aansluiting op 
water en elektra

- Toiletten
- Verhard pad naar 

clubgebouw
- Fietsenstalling
- Parkeerplaatsen

€   31.500

€   12.000

€   15.350

€   18.000
€     5.800

€     6.000
€   42.500
€ 132.150 p.m.

IJsvereniging 
Roderwolde

- Vervanging dak 
clubgebouw 

- LED verlichting

€     3.500

€     1.100
€     4.600

€     2.625

€        825
€     3.450

IJsvereniging Peize - Nieuw dak en 
isolatie

- LED verlichting
- Muurisolatie  

clubgebouw
- Nieuwe pomp

€     3.500

€     2.500
€     2.000

€     1.500
€     9.500

€     2.625

€     1.875
€     1.500

€     1.125
€     7.125
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IJsvereniging 
Langelo

- Nieuwe stuw 
- Nieuwe schutting

- Zonnepanelen 
(vereniging werkt 
dit nog verder uit)

€     4.000
€     1.000
€     5.000
p.m. 

€     3.000
€        750
€     3.750

IJsvereniging Norg - Nieuwe vloer 
clubgebouw

- Zonnepanelen

€    9.000

€    3.000
€  12.000

€     6.750

€     2.250
€     9.000

IJsvereniging Huis 
ter Heide

Samen met 
dorpsbelangen een 
toekomstplan maken

p.m. p.m.

IJsvereniging 
Veenhuizen

- Vervanging 
radiator en boiler

- Lichtmasten
- Renovatie vloer 

clubgebouw
- Fietsenstalling

€   6.250

€   3.000
€      750

€      450
€ 10.450

€     4.690

€     2.250
€        565

€            0
€     7.505

IJsvereniging Een Verplaatsing ijsbaan
Naar MFA 

€ 22.500 p.m.

IJsvereniging 
Westervelde

LED verlichting € 10.000 € 7.500

4.2.4   Judovereniging
Chi-Do is een actieve judovereniging in Roden met 80 leden. Iedere judoka kan bij de 
vereniging terecht; van de recreatieve- tot de wedstrijdjudoka. Chi-Do heeft een eigen dojo 
aan het Nijlandspark in Roden.

Toekomstplan Judovereniging Chi-Do
Chi-Do wil een toegankelijke vereniging blijven voor alle inwoners van Noordenveld. Goede 
gemotiveerde trainers, betaalbare contributie, een goede sfeer en een perfecte accommodatie 
zijn hiervoor belangrijk.

Doelen voor de komende jaren zijn:
 Meer leden vanaf 5 jaar en dames;
 Meer samenwerking;
 Een Noordenveld judotoernooi;
 De dojo overdag meer verhuren aan andere (sport)verenigingen en groepen, bijvoorbeeld 

senioren gymnastiek.



20

Accommodatiewensen Judovereniging Chi-Do

Tabel 4.4: Accommodatiewensen Judovereniging Chi-Do
VERENIGING         WENSEN                GESCHATTE

KOSTEN
SUBSIDIABEL 

(75%)
Judovereniging 
Chi-Do 

- Douches
- Kozijnen en 

toegang
- Beveiliging dak

€ 24.500
€   2.200

€   1.000 
€ 27.700

€ 18.375
€   1.650

€          0
€ 20.000

4.2.5   Korfbalverenigingen
In Noordenveld zijn twee korfbalverenigingen: Korfbalvereniging (KV) Noordenveld in Roden 
en KV DES in Norg. 

KV Noordenveld
KV Noordenveld is een gezonde vereniging met 170 leden en richt zich op de lagere 
wedstrijdsport voor jeugd, senioren en recreanten. De vereniging wil vitaler en duurzamer 
worden met activiteiten die goed zijn voor het welzijn en de gezondheid. Hiervoor heeft KV 
Noordenveld samen met de korfbalbond een toekomstplan geschreven. 

KV Noordenveld huurt een natuurgrasveld van 12.000m2, ruim voldoende volgens de Nieuwe 
Planningsnorm NOC*NSF 2014 voor natuurgrasvelden (8.976m2). Ook volgens het Mulier 
Instituut heeft KV Noordenveld (ruim) voldoende velden voor nu en de toekomst. 

Toekomstplan KV Noordenveld
KV Noordenveld heeft met hulp van de korfbalbond een toekomstplan gemaakt. De vereniging 
wil nog meer een ‘open’ vereniging worden door bijvoorbeeld meer samenwerking met andere 
(sport)verenigingen, scholen en maatschappelijke organisaties. KV Noordenveld werkt al 
samen met de school sportcommissie om het schoolkorfbaltoernooi te organiseren en met KV 
DES. Nieuw is de samenwerking met Tennisvereniging REO en Voetbalvereniging ONR om 
samen meer leden te werven. Volgens onderzoek zou KV Noordenveld kunnen groeien tot 
minimaal 250 leden. 
Ook werkt de vereniging aan een visie op ledenwerving, vrijwilligers, bekendheid en 
accommodatie. 
De vereniging staat open voor huisvesting van een of twee basisscholen op de 
korfbalaccommodatie. 

KV DES
KV DES heeft 70 leden en zit samen met VV GOMOS op een accommodatie aan De 
Schapendrift in Norg. DES huurt kleedkamers en een kantineruimte van GOMOS. De 
vereniging richt zich niet alleen op sportieve prestaties, maar ook plezier en gezelligheid staan 
hoog in het vaandel. Daarom biedt DES naast trainingen en wedstrijden ook regelmatig andere 
activiteiten aan, bijvoorbeeld jeugdkampen, beach korfbaltoernooien, barbecues en 
clubkampioenschappen.

Toekomstplan KV DES
KV DES ‘lift mee’ met het toekomstplan van VV GOMOS. We onderzoeken de mogelijkheden 
voor een gezamenlijk kunstgrasveld.
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Accommodatiewensen korfbalverenigingen
KV Noordenveld wil graag kunstgras om de ambities te kunnen halen. Volgens de nieuwe 
normen voor kunstgrasvelden zou de vereniging 2 kunstgrasvelden van 40 x 20m moeten 
hebben. De wens voor kunstgras is logisch, want volgens het Mulier Instituut is een landelijke 
trend dat steeds meer korfbalverenigingen op kunstgras spelen (zie 3.3). Ook de korfbalbond 
stimuleert verenigingen om wedstrijden op kunstgras te spelen.

KV DES heeft een natuurgrasveld van 4.700m2. Ook dat is ruim voldoende (toekomstige) 
wedstrijden en trainingen. KV DES en VV GOMOS onderzoeken de mogelijkheden om een 
gezamenlijk kunstgrasveld aan te leggen in 2020.

Tabel 4.5: Accommodatiewensen korfbalverenigingen
VERENIGING         WENSEN                GESCHATTE

KOSTEN
SUBSIDIABEL 

(75%)
KV Noordenveld 2 kunstgrasvelden € 182.000 € 136.500

KV DES Gezamenlijk 
kunstgrasveld met VV 
GOMOS

€ 500.000 € 375.000

4.2.6   Paardensport
In Noordenveld zijn drie maneges: 
 Manege De Hulhorst in Roden van Rij- en Menvereniging Mensinghe;
 Een manege in Norg van Stichting Manege Norg;
 Een manege in Altena. De manege is in particulier bezit en niet meer beschikbaar voor 

verenigingen en individuele ruiters.  

Rij- en Menvereniging Mensinghe
Rij- en Menvereniging Mensinghe is een vereniging voor jong en oud waar gezelligheid en 
plezier voorop staat. Naast spring-, dressuur- en menlessen organiseert de vereniging ook 
wedstrijden, ponykampen en verjaardagsfeestjes. 
Verder heeft de vereniging een deel van de manege verhuurd aan een familie die paard- en 
ponyrijlessen aanbiedt. Ongeveer 150 kinderen en volwassenen uit Noordenveld maken 
gebruik van de lessen.

Manege De Hulhorst bestaat uit:
 2 rijhallen. De oudste rijhal is 40 jaar.
 30 boxen en 10 stands om de paarden te stallen.
 Een royale buitenbak.
 Een crossterrein.

De manege voldoet niet meer aan de huidige wet- en regelgeving:
 In het dak van de oudste rijhal zit asbest. Binnenkort wordt waarschijnlijk bekend vóór 

welke datum dat weg moet zijn.
 De stalling van de paarden moet worden aangepast aan de nieuwe wetgeving. Stands voor 

paarden en pony’s zijn al verboden.
 De opslag van mest moet anders.  
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Toekomstplan Rij- en Menvereniging Mensinghe
Manege De Hulhorst ligt op een strategische plek in Roden-Zuid. Daarom hebben we samen 
met het verenigingsbestuur onderzoek laten doen naar de toekomstbestendigheid van de 
manege. Het onderzoek bestaat uit twee onderdelen:
 Een analyse van de bestaande manege en een advies over welke investeringen nodig om 

de manege up to date te maken. De geschatte kosten hiervan zijn € 1.120.000.
 Een toekomstbestendige manege op een andere locatie. We onderzoeken samen met het 

verenigingsbestuur de mogelijkheden van een nieuwe manege op een andere plek. De 
geschatte kosten zijn € 2.632.000.

De rij- en menvereniging verhuist het liefst naar een locatie in Roden of omgeving:
 Waar zo snel mogelijk een nieuwe manege gebouwd kan worden. 
 Die dicht bij een bos ligt.
 Met voldoende ruimte rondom de manege om in te rijden en voldoende parkeerruimte.

De verhuizing van de manege is onderdeel van het gebiedsplan voor Roden-Zuid.

Stichting Manege Norg
De manege van Stichting Manege Norg bestaat uit twee rijhallen en een jurygebouw. 
Paardensportvereniging (PSV) Norg en Rijvereniging (RV) Bergveen en PSV Noordenveld zijn 
de grootste ‘vaste’ gebruikers van de manege. Individuele ruiters kunnen online de manege 
reserveren. Ook is de manege geschikt voor wedstrijden, keuringen en andere 
(sport)evenementen. 

Toekomstplan Stichting Manege Norg
Stichting Manege Norg wil inspelen op een aantal trends in de paardensport:
 Kleine wedstrijden met een hogere frequentie op professionele zandbodems in de winter. 
 Andere vormen van paardensport zoals western rijden, voltige en free style. Het 

stichtingsbestuur verhuurt de manege al aan voltige en free style groepen en wil dat nog 
meer gaan doen.  

Voor een toekomstbestendige paardensport in Noordenveld adviseert Stichting Manege Norg:
 In Roden een manege te bouwen met een ruime buitenzandbodem voor 

paardensportwedstrijden in de zomer.
 De manege in Norg in te richten voor: de ‘vaste’ gebruikers, de individuele ruiter, de nieuwe 

vormen van paardensport en (sport)organisaties die een rijhal willen huren. 
 Meer samenwerking tussen en misschien wel fusies van paardensportverenigingen.

Paardensportverenigingen
Naast Rij- en Menvereniging Mensinghe en Stichting Manege Norg hebben we ook gesproken 
met:
 De Hopruiters in Peize;
 PSV Norg;
 Stichting Norger Markt Concours.

De Hopruiters Peize
De Hopruiters uit Peize heeft 25 leden. De vereniging maakte gebruik van de manege in 
Altena, maar die is niet meer beschikbaar. Zonder accommodatie heeft de vereniging de leden 
niet veel meer te bieden. Het belangrijkste is, dat de vereniging snel weer terecht kan in een 
accommodatie. Misschien dat in Manege De Hulhorst ruimte is voor De Hopruiters.  
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Paardensportvereniging Norg
PSV Norg heeft 115 leden, 10 hiervan nemen lessen. De vereniging heeft zorgen over de 
toekomst, want het ledenaantal daalt. 

De vereniging vindt de huur voor de manege in Norg (te) hoog. Stichting Manege Norg heeft 
de huurtarieven verhoogd en verwacht dat ze nog meer stijgen. Daarom wil het bestuur van 
PSV Norg graag dat de verenigingen eigenaar worden van de manege. Dan houden ze meer 
geld over om zich te ontwikkelen.

Ook vindt PSV Norg dat de manege in Norg zich zou moeten richten recreatieve paardensport 
en de manege in Roden op wedstrijden. Voor een betere exploitatie van de manege in Norg 
adviseert PSV Norg stallingen voor bijvoorbeeld paarden die meedoen aan evenementen en 
van vakantiegangers. Dit mag nu niet volgens het bestemmingsplan.
Tot slot wil PSV graag hindernissen in het bos rond de manege en meer samenwerking bij 
paardensportevenementen. 

Stichting Norgermarkt Concours
Stichting Norgermarkt Concours organiseert al sinds 1978 aangespannen 
paardenevenementen in Norg. De stichting organiseert jaarlijks een concours voor 
tuigpaarden op het terrein rondom de manege in Norg: ringsteken voor alle leeftijdsgroepen, 
een regionaal tuigpaardenconcours en een nationaal tuigpaardenconcours. 

De stichting wil graag het concours en het terrein verduurzamen in de toekomst. Bijvoorbeeld 
met elektrische voertuigen tijdens het concours en LED verlichting in de lichtmasten op het 
terrein rond de manege.

De stichting ziet mogelijkheden voor 1 hippisch centrum in Roden of Noordenveld. Tot slot 
adviseert de stichting 3 pijlers verder uit werken voor een gezonde toekomst van de 
paardensport in Noordenveld:
 accommodaties;
 (routes in ) het buitengebied;
 evenementen.

De verenigingen en stichting willen graag hun toekomstvisie samen verder uitwerken.

Toekomstplan paardensportverenigingen
De verenigingen en stichting vinden dat goede accommodaties belangrijk zijn voor de 
toekomst van de paardensport in Noordenveld. Zij zien een aantal trends in de paardensport:
 Meer wettelijke regels voor maneges. 
 Het welzijn van de paarden wordt steeds belangrijker.
 Mensen stellen steeds meer eisen aan de accommodaties, trainers en andere faciliteiten.
 Steeds meer jongens die paardrijden.
 Steeds meer individuele rijders die geen lid zijn van een vereniging.

Accommodatiewensen paardensportverenigingen en Stichting Manege Norg
Rij- en Menvereniging Mensinghe verhuist het liefst zo snel mogelijk naar een locatie in Roden 
of omgeving. 

De bestaande professionele bodems in beide hallen van de manege in Norg hebben 
regelmatig groot onderhoud nodig. Stichting Manege Norg vraagt daarvoor een bijdrage. Ook 
wil het stichtingsbestuur graag een bijdrage voor: 
 een goede sproei-installatie voor de bodems;
 groot onderhoud;
 zonnepanelen.
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Tabel 4.6: Accommodatiewensen paardensportverenigingen en Stichting Manege Norg
VERENIGING / 

STICHTING
WENSEN GESCHATTE

KOSTEN
SUBSIDIABEL 

(75%)
Rij- en 
Menvereniging 
Mensinghe 

- Renovatie 
bestaande 
manege of 

- Nieuwe manege 
op andere locatie

€ 1.120.000

€ 2.632.000

p.m.

p.m.

Stichting Manege 
Norg 

- Rijhallen geschikt 
houden voor 
bestaand gebruik

- Onderhoud 
zandbodems 

- Sproei-installatie
- Groot onderhoud 

(o.a. dak)
- Zonnepanelen

€   6.000
€   4.500
€ 10.500
p.m.

p.m.

p.m.

p.m.

p.m.

PSV Norg / 
Stichting 
Norgermarkt 
Concours

- Zandbodem in 
manege

- Hindernissen in 
bos

-     LED verlichting 
      Lichtmasten    
      buitenterrein

p.m.

p.m.

p.m.

p.m.

p.m.

p.m.

4.2.7   Tennisverenigingen
In Noordenveld zijn vier tennisverenigingen:
 Tennisvereniging Roden en Omstreken (TV REO);
 Tennisvereniging Peize (TV Peize);
 Norger Tennisvereniging (NTV);
 Tennisvereniging Roderwolde (TV Roderwolde).
 
De tennisverenigingen hebben samen 23 tennisbanen en 3 padelbanen. Dat is volgens het 
Mulier Instituut ruim voldoende voor nu en de toekomst. De verenigingen bieden hun leden 
een breed aanbod van tennisactiviteiten op recreatief en competitief niveau: Tennislessen, 
clubtoernooien, spelen in competitieverband en sinds kort ook padeltennis in Roden en Norg.  

Padel is een nieuwe vorm van tennis. Door padeltennis of padel aan te bieden kunnen de 
verenigingen volgens het Mulier Instituut (zie 3.3):
 Bestaande leden langer houden;
 Nieuwe doelgroepen aantrekken. 

TV REO
TV REO is een vereniging met 480 leden. Enkele jaren geleden waren dat er nog 700. 
Vrijwilligers doen de meeste werkzaamheden binnen de vereniging en zijn daarom onmisbaar.

De accommodatie van TV REO bestaat uit:
 een clubgebouw;
 10 buitenbanen;
 een tennishal met drie banen;
 een padelbaan.
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REO biedt wedstrijd- en recreatietennis aan. Jeugd- en seniorenteams spelen competitie. 
Tennisschool Noordenveld geeft tennis- en padellessen aan leden. Verder organiseert de 
vereniging recreatieve activiteiten zoals Ouder Kind toernooien, 60+ toernooi en eindejaar 
toernooien.

TV Peize
Tennisvereniging Peize is opgericht in 1970 en heeft een stabiel bestand van ongeveer 450 
leden. Vrijwilligers zijn ook belangrijk voor TV Peize: Door hun inzet kan de vereniging de 
contributie laag houden. 

De tennisaccommodatie ligt vlak bij het centrum van Peize en bestaat uit:
 6 verlichte gravelbanen;
 een oefenmuur;
 een clubgebouw met een kantine, 2 ruime kleedkamers en een terras met uitzicht over de 

banen.
 
De vereniging biedt trainingen aan en elk jaar nemen junioren- en seniorenteams deel aan 
zaterdag- en zondagcompetities van de tennisbond. Een jeugdcommissie organiseert 
trainingen, toernooien en veel andere activiteiten voor de jeugd. Verder organiseert de 
vereniging verschillende clubtoernooien en andere activiteiten. 

NTV
NTV bestaat al meer dan 50 jaar. De vereniging heeft 300 leden, 80 jeugdleden en 220 
volwassen leden. 

De accommodatie van NTV heeft:
 5 gravelbanen met verlichting;
 2 padelbanen;
 een clubgebouw met kantine en kleedkamers.
 Jeugd en senioren kunnen bij de vereniging terecht voor kennismakingslessen, trainingen, 

wedstrijden en (club)toernooien. 

TV Roderwolde
TV Roderwolde tot slot is de kleinste van de vier tennisverenigingen. Het ledental van TV 
Roderwolde is gehalveerd de afgelopen jaren: De vereniging had 150 leden en nu nog 
ongeveer 70. 

De vereniging heeft een clubgebouw met een kantine en kleedkamers en twee gravelbanen.

Toekomstplan tennisverenigingen
De vier tennisverenigingen hebben samen een toekomstplan gemaakt. 

Doelen van het plan zijn:
 Bewegingsarmoede onder jongeren en volwassenen tegengaan.
 Gezond ouder worden.
 Tegengaan van eenzaamheid.
 Meer samenwerken met andere (tennis)verenigingen, scholen, Tennisschool 

Noordenveld, sportcoaches, etc..
 Toekomstbestendige en duurzame tennisverenigingen in Noordenveld.

Deze doelen sluiten goed aan op de doelen van ons preventieve gezondheidsbeleid. 
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De  tennisverenigingen willen de doelen halen door: 
 Nieuwe activiteiten aan te bieden zoals padeltennis. TV REO, TV Peize en NTV willen 

investeren in padeltennis om dalende ledenaantallen ‘te lijf te gaan’ en om 
toekomstbestendig te blijven. Voor TV Roderwolde is padeltennis niet haalbaar. 

 Meer samenwerking, bijvoorbeeld via Tennisschool Noordenveld en met de sportcoaches.
 De tennisaccommodaties in te zetten voor andere activiteiten dan tennis. TV REO wil de 

accommodatie graag aanbieden aan andere doelgroepen, bijvoorbeeld senioren en 
kinderopvanginstellingen.

 Verduurzaming van de accommodaties. 

De verenigingen hebben te maken met dalende ledenaantallen. TV REO, TV Peize en NTV 
willen investeren in 2 padeltennis om dalende ledenaantallen ‘te lijf te gaan’ en om 
toekomstbestendig te blijven. Voor TV Roderwolde is padeltennis niet haalbaar. TV 
Roderwolde wil graag investeren in verduurzaming van het clubgebouw.
Waarom willen de verenigingen twee banen? Alleen verenigingen met twee banen kunnen 
meedoen aan competities en toernooien van de tennisbond. Bovendien kunnen de 
verenigingen de leskosten lager houden, omdat één trainer op beide banen tegelijk kan 
lesgeven. 

NTV heeft twee padelbanen aangelegd en hiervoor € 60.000 subsidie gekregen. Sinds juni 
van dit jaar gebruikt de vereniging de banen. Wat hebben de padelbanen de vereniging 
opgeleverd?
 60 tennissers die padel spelen, 30 daarvan krijgen ook padelles.
 4 padel-competitieteams.
 25 nieuwe leden die lid zijn geworden om padel spelen. 

TV REO heeft zelf al een padelbaan aangelegd en wil graag nog een tweede baan aanleggen. 
De vereniging heeft dit jaar 60 nieuwe leden gekregen, de grootste stijging sinds jaren. Het is 
moeilijk te zeggen hoeveel hiervan lid zijn geworden alleen voor padel, omdat de vereniging 
werkt met 1 totaallidmaatschap. Wel is duidelijk dat jong en oud(er) de padelbaan gebruiken. 
Ook doen drie teams mee aan de padel competitie en geeft Tennisschool Noordenveld 
padellessen. TV REO is gegroeid door de padelbaan en wil verder groeien met de tweede 
baan. 

Accommodatiewensen tennisverenigingen
TV REO wil graag nog een tweede baan aanleggen. Daarnaast wil de vereniging investeren 
in renovatie van de tennishal. 

TV Peize wil graag twee padelbanen en LED verlichting in de lichtmasten. 

NTV heeft twee padelbanen aangelegd en hiervoor € 60.000 subsidie gekregen. 
Voor TV Roderwolde is padeltennis niet haalbaar. De vereniging wil graag investeren in 
verduurzaming van de tennisaccommodatie.



27

Tabel 4.7: Accommodatiewensen tennisverenigingen
VERENIGING WENSEN GESCHATTE

KOSTEN
SUBSIDIABEL 

(75%)
TV REO - Renovatie 

tennishal
- Padelbaan 

€ 450.000 

€   60.000 
€ 510.000

p.m.

€ 60.000 (*)
€ 60.000

TV Peize - 2 padelbanen
- LED verlichting 

lichtmasten 

€ 120.000 
€   25.000 
€ 145.000

€ 60.000 (*)
€ 18.750
€ 78.750

TV Roderwolde - Dakisolatie 
clubgebouw

- Vervangen 
kozijnen

- LED verlichting 
lichtmasten 

- Dubbel glas 

€ 10.765

€   8.460

€   4.275

€   3.685
€ 27.185

€     8.000

€     6.350

€     3.200

€     2.765
€   20.315

(*) De tennisverenigingen willen investeren in 2 padelbanen en financieren zelf 50% van de kosten (€ 60.000)

4.2.8   Voetbalverenigingen
In Noordenveld zijn zeven voetbalverenigingen:
 SV Een;
 VV GOMOS;
 VV Nieuw-Roden;
 VV Oranje Nassau Roden (ONR);
 VV Peize;
 VV Roden;
 VV Veenhuizen. 
 
De verenigingen hebben samen 21 volwaardige natuurgrasvelden en een kunstgrasveld.  
Daarnaast hebben de meeste voetbalaccommodaties één of meerdere kleinere velden of 
stroken voor trainingen. Tot slot ligt op het complex van VV ONR een half kunstgrasveld van 
Stichting G-voetbal Noordenveld.

Volgens het Mulier Instituut hebben alle voetbalverenigingen (ruim) voldoende 
wedstrijdvelden. In de periode tussen 2025 en 2035 krijgen VV Roden, VV Peize en GOMOS 
misschien te maken met een tekort aan wedstrijdvelden.
VV Roden, VV GOMOS en SV Een hebben een tekort aan trainingsvelden. VV Roden heeft 
daarom een nieuw kunstgrasveld gekregen. 
In de toekomst kan ook een tekort aan trainingsvelden ontstaan bij VV ONR.
SV Een heeft volgens de normen ook een tekort aan trainingsvelden. Het wedstrijdveld van de 
vereniging is voldoende voor de wedstrijden en trainingen door het geringe aantal teams. SV 
Een is wel uitgenodigd, maar heeft niet actief meegedaan aan dit plan.  

VV GOMOS
VV GOMOS is een financieel gezonde vereniging met een stabiel ledenaantal van 350. Dat is 
vooral te danken aan een groei van damesvoetbal, een zaterdagafdeling en 35+ en 45+ 
voetbal. Ook heeft de vereniging voldoende gekwalificeerd kader en een groot aantal 
vrijwilligers.
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De vereniging speelt en traint samen met KV DES op Sportpark Schapendrift in Norg. De 
accommodatie bestaat uit: 
 3 wedstrijdvelden;
 2 niet volwaardige trainingsvelden, een daarvan is een evenemententerrein.
 een clubgebouw met 9 kleedkamers, 4 daarvan huurt KV DES.

VV Nieuw-Roden
VV Nieuw-Roden bestaat 70 jaar en heeft een stabiel ledenaantal van ruim 300. 

De vereniging heeft een gevarieerd voetbalaanbod voor:  
 jeugdvoetbal voor alle categorieën;
 damesvoetbal (veldvoetbal,  zowel elftallen als 7 tegen 7 en zaalvoetbal);
 mannenvoetbal  (veldvoetbal , zowel elftallen als 7 tegen 7 en  zaalvoetbal). De vereniging  

verwacht dat ze nog heel veel jaren zal voorzien in de behoefte om in Nieuw Roden te 
kunnen voetballen.

De accommodatie bestaat uit:
 2 wedstrijdvelden;
 1 trainingsveld;
 een clubgebouw met kantine en 2 kleedkamers.

Verder gebruikt de vereniging kleedkamers in een boerderij die van ons is.  

VV ONR
VV ONR bestond 50 jaar in 2017 en heeft 400 spelende leden. Sportieve prestaties, normen 
en waarden en ontwikkeling van sociale vaardigheden zijn belangrijk binnen de vereniging. 

De vereniging heeft een gevarieerd voetbalaanbod: 
 jeugdvoetbal;
 seniorenvoetbal;
 voetbal voor mensen met een beperking;
 zaalvoetbal;
 35+ en 45+ voetbal.

Daarnaast is biljartafdeling ‘Het Groene Veldje’ onderdeel van de voetbalvereniging.
De accommodatie van VV ONR bestaat uit:
 3 wedstrijdvelden;
 1 trainingsveld inclusief een half kunstgrasveld van Stichting G Voetbal Noordenveld;
 een clubgebouw met kleedkamers. 

VV Peize
VV Peize is in 1932 opgericht en heeft bijna 500 leden. Vooral het aantal voetballende meisjes 
is gestegen de afgelopen jaren.
VV Peize richt zich niet alleen op de eigen leden, maar ook op andere (maatschappelijke) 
organisaties. Voorbeelden hiervan zijn de buitenschoolse opvang in de kantine en 
Toerfietsclub NOAD die gebruikt maakt van de accommodatie van VV Peize. 

De accommodatie van VV Peize bestaat uit: 
 3 wedstrijdvelden;
 2 trainingsvelden;
 een clubgebouw met kantine en 7 kleedkamers.
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VV Roden
VV Roden is dit jaar 90 jaar geworden. De vereniging heeft 800 leden en is daarmee een van 
de grootste sportverenigingen in Noordenveld. Het aantal leden groeit nog steeds. 

VV Roden richt zich niet alleen op eigen en potentiële leden, maar ook op andere 
(maatschappelijke) organisaties: Groningen Atletiek afdeling Roden gebruikt het clubgebouw 
en scholen gebruiken de kleedkamers en velden van de voetbalvereniging.
De accommodatie van VV Roden ligt aan de Norgerweg in Roden. De accommodatie bestaat 
uit een voetbal- en atletiekaccommodatie. 

VV Roden beschikt over:
 een nieuw clubgebouw met kantine en kleedkamers; 
 een verouderd gebouw met kleedkamers en opslagruimte midden op de accommodatie;
 een tribune langs het hoofdveld; 
 drie wedstrijdvelden van natuurgras;
 twee jeugdwedstrijdvelden van natuurgras;
 een volwaardig trainingsveld van natuurgras;
 een oefenhoek van natuurgras.

VV Veenhuizen
VV Veenhuizen heeft ongeveer 125 leden en is daarmee een van de kleinere 
voetbalverenigingen in Noordenveld. 

De vereniging heeft teams voor:
 seniorenvoetbal;
 jeugdvoetbal, samen met SV Een;
 damesvoetbal;
 35+ voetbal.

VV Veenhuizen heeft een accommodatie met:
 2 wedstrijdvelden;
 1 trainingsveld;
 een clubgebouw met kantine en kleedkamers.

Toekomstplan voetbalverenigingen
De voetbalverenigingen hebben met hulp van een verenigingsondersteuner van SportDrenthe 
samen een toekomstplan gemaakt: Toekomstvisie Voetbalverenigingen gemeente 
Noordenveld. Doel van het plan is vitale voetbalverenigingen de komende 10 tot 15 jaren die 
gezond zijn en samenwerken met andere (maatschappelijke) organisaties. 

In de visie hebben de verenigingen de volgende onderwerpen uitgewerkt:
 Accommodaties;
 Duurzaamheid;
 De openbare ruimte;
 De Open Club;
 Sporttalent;
 Verenigingskader;
 Sportevenementen.

De verenigingen overleggen nog steeds een paar keer per jaar, ook al is de visie klaar. Zij 
blijven met elkaar overleggen over onderwerpen die spelen. Op dit moment zijn dat  
bijvoorbeeld trainers, scheidsrechters, inkoop, verzekeringen, zaalvoetbal en kunstgras. 
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De meeste voetbalverenigingen willen graag een kunstgrasveld. Het Mulier Instituut adviseert 
ons eerst een kunstgrasveld aan te leggen bij VV Roden en VV GOMOS, omdat zij een tekort 
aan trainingsvelden hebben. Ten tweede adviseert het instituut ons de ontwikkelingen bij de 
andere verenigingen die kunstgras willen af te wachten.

Ook willen de meeste verenigingen graag hun accommodatie verder verduurzamen, 
bijvoorbeeld met LED verlichting.

Verder willen de voetbalverenigingen graag meer samenwerken om meer te zijn dan een 
voetbalvereniging. Niet alleen met elkaar, maar ook met andere verenigingen en instellingen. 
Denk hierbij aan Stichting Beweegdorp Norg, Stichting Peize in Beweging, scholen, 
sportcoaches  en organisatoren van evenementen. 
Ook fusies sluiten de voetverenigingen niet uit in de toekomst. De verenigingen willen graag 
hulp van de gemeente om de mogelijkheden voor samenwerking verder te onderzoeken..

Naast samenwerking gaan de voetbalverenigingen het volgende doen om vitaal en gezond te 
blijven:
 De voetbalaccommodaties inzetten voor andere activiteiten dan voetbal.
 Activiteiten als walking voetbal, 45+ voetbal en vrijdagavond voetbal aanbieden.
 Meedoen aan het project ‘Positief Coachen’ voor een positief sportklimaat binnen de 

verenigingen. Een fijne sportomgeving zorgt voor bijvoorbeeld meer sportiviteit, een betere 
ontwikkeling van de sporters, minder afvallers, minder incidenten en meer vrijwilligers. 

 Scholing van vrijwilligers. De voetbalverenigingen willen hiervoor graag subsidie van de 
gemeente. 

 Aanhaken bij evenementen in het dorp / de buurt.

Accommodatiewensen voetbalverenigingen
VV GOMOS heeft een tekort aan trainingsvelden (zie 3.3) en wil daarom graag een 
kunstgrasveld. In de toekomst wil de vereniging ook graag een nieuw clubgebouw.

VV Nieuw-Roden wil graag de accommodatie upgraden. De grootse wens van de vereniging  
is twee nieuwe kleedkamers in de boerderij, omdat de vereniging een tekort aan kleedkamers 
heeft. De andere voetbalverenigingen zien het tekort aan kleedkamers als een ‘dringend’ 
probleem. De vereniging verbetert zelf het eigen clubgebouw: In het clubgebouw komt een 
grotere keuken en een nieuwe toiletgroep met invalidentoilet.  

De grootste wens van VV Peize is een nieuw clubgebouw. Het plan is een nieuw en duurzaam 
clubgebouw te bouwen aan de naastgelegen sporthal. De planning is dat we in 2020 een 
definitief plan hebben en dat we in 2021 starten met de bouw van het nieuwe clubgebouw. 

VV Roden heeft samen met de atletiekvereniging een toekomstplan gemaakt. De vereniging 
heeft een nieuw kunstgrasveld gekregen en wil graag snel aan de gang met verbetering van 
het trainingsveld aan de noordoostkant van de accommodatie. Hierdoor krijgt de 
atletiekvereniging ook meer trainingsruimte. 

VV ONR wil graag een kunstgrasveld, het clubgebouw renoveren, nieuwe kleedkamers en de 
accommodatie verduurzamen. Volgens het Mulier onderzoek is een kunstgrasveld niet nodig 
op dit moment. Misschien dat de vereniging een tekort aan trainingsvelden krijgt in de toekomst 
(zie 3.3). We investeren op dit moment niet in het clubgebouw vanwege het gebiedsplan voor 
Roden-Zuid. 

VV Veenhuizen zet vooral in op verduurzaming van de accommodatie. 
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Tabel 4.8: Accommodatiewensen voetbalverenigingen
VERENIGING WENSEN GESCHATTE

KOSTEN
SUBSIDIABEL 

(75%
VV GOMOS - Kunstgrasveld

- Nieuw clubgebouw 
in de toekomst

€ 650.000
p.m.

€ 500.000
p.m.

VV Nieuw-Roden - Kunstgrasveld
- Upgrade 

accommodatie  
- LED verlichting 
- Dug-outs en 

sproei-installatie

€ 650.000
€ 200.000

€   35.000
€   18.000
€ 903.000

€            0
€ 150.000

€   26.250
€            0
€ 176.250

VV ONR - Kunstgrasveld 
- Renovatie / 

uitbreiding 
clubgebouw 

- Beregening en  
drainage 

- Kleedkamers 
- Voetpad en 

afrastering 
- Lichtmasten 
- Verduurzaming 

accommodatie

€ 250.000
€   90.000

€   65.000 

€   40.000
€   10.000

€     6.000
€     4.500
€ 465.500

€            0
p.m.

€            0

p.m.
€            0

€    4.500
€    3.375
€    7.875

VV Peize - Nieuw clubgebouw 
(apart project) 

Andere wensen:
- Kunstgrasveld 
- Ballenvangers
- Dug-outs

- LED verlichting
-     Pannaveldje

p.m. 

€ 500.000
€   20.000
€   19.500
€ 539.500

p.m. 
p.m.

p.m.

€            0
€            0
€            0

VV Roden - Verbeteren 
trainingsveld 

- Natuurgrasveld 
voor voetbal en 
atletiek plus 
verlichting

- Renovatie tribune 
- Renovatie 

kleedkamers 
tribune

€ 140.000

€   45.000

€   65.000
€   30.000
€ 280.000

€ 105.000

€   33.750

€            0
€            0
€ 138.750
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VV Veenhuizen - Verharden 
parkeerplaats / 
invaliden 
parkeerplaats

- LED verlichting 
lichtmasten

- Verduurzaming 
clubgebouw

- Opslagruimte
- Overkapping terras
- Renovatie 

ballenvangers en 
omheining

- Bestrating rond 
velden

- Renovatie bar

€   51.000

€   25.000

€   12.000

€     5.000
€     3.500
€     3.000

€     2.500

€     2.500
€ 104.500

p.m. 

€  18.750

€    9.000

€           0
€           0
€           0

€           0

€           0
€  27.750

4.2.9   Zwembaden
We hebben vier zwembaden in Noordenveld. De baden hebben (meer dan) voldoende ruimte 
voor de aangeboden activiteiten volgens het Mulier Instituut. Verder adviseert het Mulier 
Instituut de zwembaden open te houden, omdat zij belangrijk zijn voor de leefbaarheid (zie 
3.3).

Drie zwembaden hebben we overgedragen aan stichtingen:
 Het Zomerbad in Peize dat Stichting Zomerbad Peize beheert en exploiteert.
 Het Molenduinbad in Norg dat Stichting Molenduinbad Norg runt. 
 Het openluchtbad in Veenhuizen van Stichting Zwembad Veenhuizen.

Zomerbad Peize
Door de inzet van veel vrijwilligers en de rest van de bevolking kreeg Peize een 
openluchtzwembad in 1970. Na een aantal moeilijke zomers kon Peize aan het einde van 
zomerseizoen 1989 de gemeenteraad overtuigen dat het zwembad toekomst had. Daarom 
besloot de gemeente Peize in maart 1990 het openluchtbad financieel te ondersteunen. Ook 
droeg de gemeente het eigendom en de exploitatie over aan Stichting Zomerbad Peize. 

Nog steeds ondersteunen veel mensen uit Peize en omstreken het zwembad. Ruim 100 
vrijwilligers houden het bad in stand, 250 gezinnen hebben een gezinsabonnement en meer 
dan 1.000 donateurs steunen het bad. 

Het gemiddelde aantal bezoeken is 30.000 per jaar. De bezoekers komen niet alleen uit Peize 
maar ook uit Altena, Roden, Norg, Winde en Bunne. Mensen kunnen in het zwembad terecht 
voor les zwemmen, doelgroepenzwemmen, recreatief zwemmen en de zwem4daagse.

Toekomstplan Stichting Zwembad Peize
In 2014 zijn het stichtingsbestuur en de vrijwilligers gestart met een plan voor verduurzaming 
van het zwembad. Het stichtingsbestuur wil bijdragen aan een klimaatneutraal Noordenveld in 
2040. In 2015 kreeg het zwembad afdekkleden, waardoor het gasverbruik met bijna de helft 
afnam. Eind 2017 kreeg het zwembad een warmtepompinstallatie en nu verbruikt het bad 
geen gas meer. Het Zomerbad Peize is een van de weinige zwembaden in Nederland dat 
helemaal van het gas af is. En het stichtingsbestuur en de vrijwilligers willen meer.
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De volgende stap is zelf energie opwekken. Het stichtingsbestuur wil een zonnepark 
aanleggen met vierhonderd panelen. Tweehonderd voor het zwembad en de andere helft wil 
het stichtingsbestuur gebruiken om energie te leveren aan sportverenigingen en inwoners. 
Energiecoöperatie NoordseVeld gaat het project leiden en de panelen verhuren aan het 
zwembad. Het stichtingsbestuur verwacht dat de energiekosten halveren en daardoor de 
tarieven laag kan houden. 
De totale kosten van de verduurzaming zijn € 302.500. Het stichtingsbestuur vraagt ons om € 
100.000 subsidie.

Naast verduurzaming van het zwembad biedt het stichtingsbestuur meer en andere activiteiten 
om meer bezoekers te trekken. Tot slot werkt het zwembad in Peize samen met het 
Molenduinbad in Norg: Personeel van het Molenduinbad geeft in de zomer les zwemmen in 
Peize. 

Molenduinbad Norg
Het Molenduinbad is een recreatief (subtropisch) overdekt zwembad. Het bad heeft een 
wateroppervlak van 475m2. Het bad heeft verschillende recreatieve voorzieningen zoals een 
glijbaan en een wildwaterbaan. 

Mensen kunnen in het Molenduinbad meedoen aan verschillende activiteiten: 
 Recreatief zwemmen/banen zwemmen; 
 Ouder en kind zwemmen; 
 Zwangerschapszwemmen; 
 Therapiezwemmen; 
 Fifty-fit; 
 Aqua-sporten; 
 Zwemlessen; 
 Verenigingszwemmen. 

Het bezoekersaantal is vrij stabiel, ongeveer 95.000 per jaar. 

Toekomstplan Stichting Molenduinbad Norg
In de afgelopen jaren heeft Stichting Molenduinbad Norg het Molenduinbad steeds meer 
verduurzaamd. Het zwembad heeft bijvoorbeeld LED verlichting gekregen, een bad 
optimalisatiesysteem en een nieuw zout elektrolysesysteem. Ook de renovatie in 2017 heeft 
het stichtingsbestuur zo duurzaam mogelijk gedaan. Door de maatregelen is het 
elektraverbruik gedaald met bijna 40% en het gasverbruik met ruim 15%.

Het stichtingsbestuur wil in de toekomst graag een Molenduinbad zonder gasverbruik. Deze 
wens past prima bij onze duurzaamheidsdoelstellingen en levert een verdere besparing van 
de energiekosten op. Het stichtingsbestuur heeft hiervoor een plan gemaakt dat bestaat uit 3 
fases:
1. Fase 1: Aanpassing van een deel van de technische installaties en plaatsing van 

zonnepanelen. 
2. Fase 2: Plaatsing van warmtepompen (scenario 1) of bodem warmtewisselaars (scenario 

2).
3. Fase 3: Installatie van elektrische piekketels en een nieuwe elektrische boiler.

Het stichtingsbestuur heeft de financiering voor fase 1 ‘rond’. Voor uitvoering van fase 2 en 3 
(€ 647.000) vraagt het stichtingsbestuur om € 176.000 subsidie.
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Openluchtbad Veenhuizen
Stichting Zwembad Veenhuizen beheert en exploiteert het openluchtzwembad in Veenhuizen. 
Het zwembad was oorspronkelijk van Rijksgebouwendienst. In 1993 heeft de stichting het 
zwembad overgenomen van Rijksgebouwendienst voor een symbolisch bedrag. 

Het zwembad in Veenhuizen is het oudste openluchtbad van de provincie Drenthe. In 2010 is 
het zwembad uitgeroepen tot  zwembad van het jaar in Drenthe. Elk jaar bezoeken ongeveer 
20.000 mensen het openluchtbad. 

Naast zwemlessen en recreatief zwemmen is er van alles te doen in het zwembad: 
dauwzwemmen, activiteiten voor peuters en kleuters, een zwemvierdaagse, een vierkamp en 
hondenzwemmen. 

Toekomstplan Stichting Zwembad Veenhuizen
Het stichtingsbestuur, personeel en vrijwilligers willen uitdragen dat het openluchtbad 
Veenhuizen een modern, functioneel en levensvatbaar zwembad is dat met krimpende 
energielasten zoveel mogelijk bezoekers trekt. Zij willen van het zwembad ‘the place to be’ in 
Veenhuizen maken, een gastvrije ontmoetingsplek voor ‘jong en oud’ om te recreëren en te 
ontspannen. Ook is het zwembad belangrijk voor de leefbaarheid van Veenhuizen, omdat de 
afgelopen jaren heel wat verenigingen zijn verdwenen.

Om het zwembad toekomstbestendig te maken is groot onderhoud nodig. Sinds de overname 
hebben het stichtingsbestuur en de vrijwilligers regulier onderhoud gedaan aan het bad. We 
zijn nu ruim 25 jaar verder en dat betekent dat een aantal grote en specialistische investeringen 
nodig zijn om het bad de komende jaren open te kunnen houden:
 De wanden van de bassins moeten worden gecoat en de vloeren opnieuw worden 

betegeld.
 De afdekdekens en duikstelling moeten worden vervangen.
 De terrassen rond de bassins moeten worden vervangen.

Naast renovatie van het bad willen het stichtingsbestuur en de vrijwilligers het bad verder 
verduurzamen. In 2016 heeft het zwembad nieuwe pompen gekregen. Het stroomverbruik is
hierdoor al met 8.000kWh gedaald. Begin 2018 heeft het stichtingsbestuur een nieuwe 
warmtepomp laten plaatsen. Door de nieuwe warmtepomp is het gasverbruik met 4.500m3 
verminderd in vergelijking met 2017. Tot slot is alle conventionele verlichting  vervangen door 
LED verlichting. Het stichtingsbestuur en de vrijwilligers willen graag een tweede warmtepomp 
en zonnepanelen plaatsen om zo energieneutraal mogelijk te worden. 

Accommodatiewensen zwembaden

Tabel 4.9: Accommodatiewensen zwembaden
STICHTING WENSEN NODIG

Stichting Zwembad 
Peize

- Verduurzaming bad
- Zonnepark

€ 100.000 (*)

Stichting Molenduinbad 
Norg

Verduurzaming bad € 176.000 (**)

Stichting Zwembad 
Veenhuizen

- Renovatie bad
- Verduurzaming bad

€ 280.000
€   60.000
€ 340.000

(*) De werkelijke investering is veel hoger en die dekt de stichting met subsidies van het Rijk krijgen en mogelijk  
     van de provincie
(**) De werkelijke investering is veel hoger en die dekt de stichting met eigen geld en subsidies
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4.2.10   Overige sportverenigingen
We hebben ook gesproken met Golfclub Holthuizen in Roden en Motorsport Vereniging 
Noordenveld.

De golfclub heeft geen accommodatiewensen op dit moment.

Tot slot zijn we in gesprek met het bestuur van Motorsport Vereniging Noordenveld over 
aanpassing van de vergunning voor het speed centre.
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5. HOE GAAN WE VERDER?

5.1 Inleiding 
De gemeenteraad wil samen met sportaanbieders € 4.5 mln. investeren in 
toekomstbestendige, duurzame en toegankelijke sportaccommodaties de komende jaren. In 
de meerjarenbegroting hebben we dit bedrag als volgt opgenomen: 
 € 1.125.000 in 2019. Hiervan is nog € 488.000 beschikbaar.
 € 500.000 in 2020.
 € 1.437.500 in 2021.
 € 1.437.500 in 2022. 

In de eerste hoofdstukken van dit plan hebt u kunnen lezen:
 Waarom we een integraal sportaccommodatieplan willen. 
 Hoe dit plan tot stand is gekomen.
 Wat de kaders en uitgangspunten zijn voor de investeringen die we willen doen.
 Waar sportverenigingen en andere sportaanbieders in Noordenveld heen willen, wat hun 

wensen en behoeften zijn en hoe we die samen willen realiseren.   

In dit laatste hoofdstuk kunt u lezen in welke accommodatiewensen we samen met de 
sportaanbieders willen investeren en wanneer voor zover mogelijk:
 We investeren een deel van het beschikbare budget in verduurzaming van 

sportaccommodaties. We gaan samen met de sportverenigingen en andere 
sportaanbieders hiervoor zoveel mogelijk subsidies aanvragen. 

 Verder maakt Toegankelijk Noordenveld maakt ‘een rondje langs de velden’ om samen 
met de sportverenigingen en andere sportaanbieders zoveel mogelijk accommodaties voor 
iedereen goed bereikbaar, bruikbaar en toegankelijk te maken. We financieren de 
toegankelijkheidsmaatregelen met de 4.5 mln., met het geld voor toegankelijkheid en 
subsidies die sportaanbieders hiervoor kunnen.  

 Voor de sportaccommodaties in Roden-Zuid stellen we een aantal investeringen voor, 
zodat de verenigingen zich verder kunnen ontwikkelen. Grote(re) investeringen zoals 
renovaties en nieuwbouw doen we op dit moment niet totdat we meer duidelijkheid hebben 
over het gebiedsplan voor Roden-Zuid.  

 Het Mulier Instituut heeft een advies gegeven over de wensen van de ‘grote’ sporten 
hockey, korfbal, tennis en voetbal.

 We gaan nog in gesprek gaan met IJsclub Roden, IJsvereniging RAS en IJsvereniging Een 
over hun grotere toekomstplannen. Daarom hebben we in het investeringsplan de wensen 
van de drie verenigingen op p.m. gezet. Na de gesprekken voeren we samen wensen uit 
binnen de kaders en uitgangspunten van het sportaccommodatieplan. We komen hierop 
terug bij de jaarlijkse (financiële) stand van zaken.  

 We gaan een visie op de paardensport in Noordenveld verder uitwerken met de besturen 
van de maneges en andere paardensportorganisaties. Daarom hebben we ook de wensen 
van de paardensportorganisaties op p.m. gezet.

5.2 Waarin investeren we de komende jaren?
In deze paragraaf staan onze investeringen in de komende 4 jaren. De bedragen zijn inclusief 
BTW. In de tabellen staat onze bijdrage in de laatste kolom ‘subsidie’: De (geschatte) kosten 
van de investering(en) minus een eigen bijdrage van 25% van de verenigingen en andere 
sportaanbieders. 
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De bedragen en het jaar van uitvoering zijn richtinggevend. De werkelijke 
investeringsbedragen en het jaar van uitvoering kunnen anders worden, omdat:
 Een deel van de bedragen gebaseerd zijn op geschatte kosten.
 We verwachten dat we nog subsidies krijgen voor investeringen in duurzaamheid en 

toegankelijkheid. 
 Het mogelijk is dat plannen nog veranderen, bijvoorbeeld door gewijzigde planningen van 

de sportaanbieders, adviezen van Toegankelijk Noordenveld, door het gebiedsplan voor 
Roden-Zuid of omdat plannen toch niet haalbaar zijn. 

 We verder in gesprek gaan met IJsclub Roden, IJsvereniging RAS en IJsvereniging Een 
over hun toekomstplannen. 

 We een visie op de paardensport in Noordenveld verder gaan uitwerken met de besturen 
van de maneges en andere paardensportorganisaties

Daarom geven we minimaal een keer per jaar de (financiële) stand van zaken weer en stellen 
we de uitvoering van de plannen bij als dat nodig is. 

We zijn tot het investeringsplan gekomen aan de hand van:
 De richtinggevende onderwerpen voor dit plan (zie 3.2);
 De conclusies en adviezen van het Mulier Instituut (zie 3.3);
 De uitgangspunten voor onze bijdrage aan accommodatiewensen (zie 3.4).

 Behalve in sportaccommodaties investeren we de komende jaren € 10.000 per jaar in 
verenigingsondersteuning. Verenigingen willen bijvoorbeeld hun accommodaties breder 
inzetten, meer samenwerken en beleidsplannen maken. Zij willen graag hulp hierbij. .  

Geplande investeringen sportaccommodaties 2019 
In 2019 investeren we samen met de sportverenigingen in:
 Een upgrade van de accommodatie van VV Nieuw-Roden. De vereniging renoveert het 

eigen clubgebouw. Wij subsidiëren een nieuwe kleedaccommodatie in de boerderij, omdat 
de voetbalvereniging een tekort aan kleedkamers heeft. Het plan is, dat de 
voetbalvereniging eigenaar wordt van de boerderij en nieuwe kleedaccommodatie.

 Een tweede padelbaan op het complex van TV REO, vanwege de positieve resultaten van 
de padelbanen van NTV en TV REO. Ook het Mulier Instituut schrijft, dat padelbanen 
tennisverenigingen meer mogelijkheden geven om (meer) leden te binden. 
Een baan heeft TV REO zelf al aangelegd. De verenigingen die padelbanen willen, 
investeren zelf 50% van de kosten (€ 60.000). 

TV REO ligt in Roden-Zuid. Bij een eventuele verplaatsing van de tennisaccommodatie kunnen 
de kooi en het glas ‘meeverhuizen’. De toplaag gaat ongeveer 8 jaren mee. De padelbond 
adviseert na 4 jaren de toplaag niet meer te verplaatsen, omdat dit duurder is dan een nieuwe. 
Daarom vinden we een investering in de padelbaan het overwegen waard. 
We investeren voorlopig niet in een renovatie van de tennishal totdat meer duidelijk is over het 
gebiedsplan voor Roden-Zuid.

Tabel 5.1: Geplande investeringen in 2019
VERENIGING         INVESTERING                SUBSIDIE

VV Nieuw-Roden Upgrade accommodatie VV 
Nieuw-Roden

€ 150.000

TV REO Padelbaan €   60.000
Totaal € 210.000
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Geplande investeringen sportaccommodaties 2020 
In 2020 hebben we inclusief het restant van 2019 (€ 278.000) € 778.000 beschikbaar. Dit 
investeren we in:
 Een kunstgrasveld voor VV GOMOS, omdat de voetbalvereniging te weinig trainingsruimte 

heeft (zie 3.3). We gaan de mogelijkheden onderzoeken voor een multifunctioneel 
kunstgrasveld dat ook geschikt is voor KV DES. 

 Verduurzaming van de zwembaden in Peize en Norg. Beide zwembadbesturen hebben de 
plannen klaar en de financiering zo goed als ‘rond’. 

Eigenlijk is het ook wenselijk om te investeren in het trainingsveld aan de noordoostkant op 
het complex van VV Roden. Door de aanleg van het kunstgrasveld is veel zand voor het 
trainingsveld in depot gelegd, dat zo snel mogelijk moet worden gebruikt voor het trainingsveld.  
De atletiekvereniging krijgt daardoor ook meer ruimte om te trainen. 

Tabel 5.2: Geplande investeringen in 2020
VERENIGING / 

ACCOMMODATIE
INVESTERING SUBSIDIE

VV GOMOS / KV DES Kunstgrasveld € 500.000

Openluchtbad Peize - Verduurzaming bad
- Zonnepark

€ 100.000

Molenduinbad Norg Verduurzaming bad € 176.000

VV Roden Verbetering trainingsveld € 105.000
Totaal € 881.000 (*)

(*) We hebben € 778.000 beschikbaar in 2020. Het tekort kunnen we oplossen door de subsidies in delen 
     uit te betalen in 2020 en 2021

Aparte projecten
Ook gaan we in 2020 verder met de plannen voor twee aparte projecten:
 Een nieuw clubgebouw voor VV Peize. Samen met VV Peize hebben we een plan gemaakt 

voor een nieuw en duurzaam clubgebouw gekoppeld aan de naastgelegen sporthal. Een 
architect is bezig met een voorlopig ontwerp. De planning is dat we het volgende klaar 
hebben in 2020: 
-    een definitief ontwerp van het clubgebouw;
-    planologische procedures;
-    vergunningen;
-    financiële afspraken.
We hebben hiervoor een projectleider aangesteld. Begin 2021 starten we met de bouw van 
het nieuwe clubgebouw. We komen daarvoor met een apart dekkingsvoorstel. 

 Een nieuwe plek voor Manege De Hulhorst. We hebben samen met het bestuur van Rij- 
en Menvereniging Mensinghe laten onderzoeken wat er nodig is om de manege 
toekomstbestendig te maken op de huidige plek. Ook onderzoeken we met het 
verenigingsbestuur de haalbaarheid van een verplaatsing van de manege. We houden 
hierbij rekening met een mogelijke visie op de paardensport in Noordenveld: Een hippisch 
centrum in Noordenveld. We gaan hierover verder in gesprek en misschien een 
haalbaarheidsonderzoek doen.  
De verplaatsing van de manege is onderdeel van het gebiedsplan voor Roden-Zuid.
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Geplande investeringen sportaccommodaties 2021 
In 2021 is € 1.334.500 beschikbaar. We zijn van plan het bedrag te investeren in:
 atletiekvoorzieningen voor Groningen Atletiek afdeling Roden en het gezamenlijke veld VV 

Roden;
 de dojo van Judovereniging Chi-Do;
 2 padelbanen voor TV Peize;
 renovatie en verduurzaming van het openluchtbad in Veenhuizen.
 IJsverenigingen Roden, RAS, Huis ter Heide en Een. We gaan eerst verder in gesprek met 

de verenigingen over hun toekomstplannen en wensen.

Ook investeren we in een aantal sportaccommodaties die in Roden-Zuid liggen:
 Een nieuwe toplaag op het tweede kunstgrasveld van MHC Roden en LED verlichting in 

lichtmasten langs de velden. De lichtmasten kunnen relatief makkelijk worden verplaatst. 
We investeren (voorlopig) niet in een renovatie van het clubgebouw totdat we meer 
duidelijkheid hebben over het gebiedsplan voor Roden-Zuid. 

 Twee kunstgrasvelden voor KV Noordenveld. We vinden een investering in 
kunstgrasvelden het overwegen waard, omdat een korfbalkunstgrasveld ongeveer 5 jaren 
voldoet aan de nieuwbouwnorm. Bovendien is kunstgras belangrijk voor de ontwikkeling 
van de korfbalvereniging.

Tot slot investeren we in verduurzaming van sportaccommodaties. Hiervoor gaan we nog 
samen met de sportverenigingen en andere sportaanbieders zoveel mogelijk subsidies  
aanvragen.

Tabel 5.3: Geplande investeringen in 2021
VERENIGING INVESTERING SUBSIDIE

Groningen Atletiek 
afdeling Roden

- Atletiekvoorzieningen 
(200m baan, discuskooi, 
verspringbak en 
verlichting)

- Natuurgrasveld voor 
atletiek en voetbal

€ 181.500

€   67.500
€ 249.000

Judovereniging Chi-Do Douches en kozijnen €   20.000

TV Peize 2 padelbanen €   60.000

Openluchtbad 
Veenhuizen

- Renovatie bad (wanden 
bassins, afdekdekens, 
duikstelling en terrassen)

€ 210.000

MHC Roden Kunstgrasveld € 172.500

KV Noordenveld Twee kunstgrasvelden € 136.500

IJsverenigingen Roden, 
RAS, Huis ter Heide en 
Een

Toekomstplannen en wensen 
verder uitwerken

p.m.

Totaal € 848.000
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Tabel 5.4: Geplande duurzaamheidsinvesteringen in 2021
VERENIGING INVESTERING SUBSIDIE

MHC Roden LED verlichting lichtmasten €   22.500

IJsvereniging 
Nieuw-Roden

- Asbestsanering dak 
clubgebouw

- LED verlichting

€     5.625

€        565
€     6.190

IJsvereniging 
Roderwolde

- Vervanging dak 
clubgebouw 

- LED verlichting

€     2.625

€        825
€     3.450

IJsvereniging Peize - Nieuw dak en isolatie
- LED verlichting
- Muurisolatie  clubgebouw
- Nieuwe pomp

€     2.625
€     1.875
€     1.500
€     1.125
€     7.125

IJsvereniging Langelo - Nieuwe stuw 
- Nieuwe schutting

- Zonnepanelen 
(vereniging werkt dit nog 
verder uit)

€     3.000
€        750
€     3.750

IJsvereniging Norg - Nieuwe vloer clubgebouw
- Zonnepanelen

€     6.750

€     2.250
€     9.000

IJsvereniging 
Veenhuizen

- Vervanging radiator en 
boiler

- Lichtmasten
- Renovatie vloer 

clubgebouw
- Fietsenstalling

€     4.690

€     2.250
€        565

€            0
€     7.505

VV Nieuw-Roden LED verlichting lichtmasten €   26.250

VV ONR - Lichtmasten 
- Verduurzaming 

€     4 500
€     3.375
€     7.875

VV Peize LED verlichting lichtmasten p.m.

VV Veenhuizen - LED verlichting 
lichtmasten 

- Verduurzaming 
clubgebouw

€   18.750

€     9.000
€   27.750
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TV Peize LED verlichting lichtmasten €   18.750

TV Roderwolde - Dakisolatie clubgebouw
- Vervangen kozijnen
- LED verlichting 

lichtmasten
- Dubbel glas

€     8.000
€     6.350
€     3.200

€     2.765
€   20.315

Openluchtbad 
Veenhuizen

Verduurzaming bad €   45.000 

Totaal € 205.460

Geplande investeringen met het restantbudget
Het restant van het beschikbare budget willen we reserveren voor:
 Het nieuwe clubgebouw van VV Peize.
 Eventuele andere investeringen in sportaccommodaties in Roden-Zuid. 
 Uitvoering van (een deel van) de adviezen van Toegankelijk Noordenveld.  
 Investeringen in de paardensport.


